
Първи планове за 
реформа:
По препоръки на Министерството започва да се 
разработва вариант за двустепенно обучение.

Новото обучение предвижда 3 години за 
придобиване на степен "помощник-архитект" 
и втора "бариера" за продължаване в следваща 
степен. Разбработват се два варианта:

Вариант 1 предвижда общо обучение 5 години.
Вариант 2 предвижда общо обучение 4,5 години.

Архитектурният факултет поддържа тезата, 
че Вариант 1 е по-добър. Факултетът също 
смята, че дори при въвеждане на новата степен 
помощник-архитект е нужно запазване на 
строителните техникуми поне в първите 
години на експеримента.

В последствие идеята се изоставя с тезата, че 
строителните техникуми запълват 
достатъчно добре тази професионална ниша.
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Опити за Структурна 
реформа
Реформата се насочва към структурата на университета 
и факултета. Обсъжда се идеята са превръщането на 
ВИСИ във Висш Технически Университет. 

Предвижда се Факултета да се превърне в самостоятелен 
институт с научно обединение "Архитектура". Катедрите 
да се прeформират в следните учебно-научно центрове:

1. История, теория и основи на архитектурата;
2. Архитектурно проектиране;
3. Градоустройство, районно планиране и ландшафт;
4. Вътрешна архитектура и дизайн;
5. Строителна техника и архитектурни конструкции;
6. Обществени науки.

В последстивие идеята се изоставя поради организационни 
трудности и липса на достатъчно силна политическа воля.
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Институтът като 
проектант
Продължава политиката за връзка на 
института с практиката.

Като част от реформата се дава възможност 
да се извършва експериментално проектиране 
на крупни национални обекти в рамките на 
колективи от ВИСИ.
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Участие на студенти от Архитектурен факултет 
в научно-изследователска експедиция в Родопите 
"ЧЕЧ - 71" под ръководството на Националния 
инстититут за паметници на културата.
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Разговорът на 11-те

В чест на XX конгрес на БКП се провежда 
"Разговорът на 11-те по "Проблемът за 
подготовката на архитекта..."
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XI световен конгрес 
на UIA във Варна

Във Варна се провежда XI конгрес на 
Международния съюз на архитектите 
(UIA). Темата е "Архитектура и отдих". 
Оскар Нимайер изнася доклад в София.

Организатор и председател е проф. 
арх. Методи Писарски.
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Първият випуск е от 44 човека

Първият випуск в специалност "Архитектура" е 
от 44 човека. 33-ма са мъже, а 11 - жени. 12 са от 
София и 30 от провинцията. Двама души са от 
Македония. Възрастта им е от 18 до 21 години.
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Първият учебен ден
Провежда се на 5 октомври 1943 г. Студентският 
състав е събран за тържествено откриване в една от 
залите на сградата на сегашния Геодезически 
факултет - северното крило, до старата библиотека.
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ПРЕПОДАВАТЕЛИ

Закон за висшето образование от 1947г. 
Това е първият общообхватен закон за висшето образование в 
България. Той отменя всички закони на отделните висши 
учебни заведения. Поставя се началото на "марксистките 
принципи" и се свързва с "изграждането на социалистическото 
общество". Законът иделогизира висшето образование в 
страната. Той обаче се оказва твърде подробен, дори тромав, 
което налага неговото преразглеждане.

Създава се Комитет за наука, 
изкуство и култура (КНИК). За първи 
председател с ранг на министър е 
избран Вълко Червенков. Архитект 
Александър Обретенов е назначен за 
подпредседател по изкуствата.

НАЧАЛОТО 

"

Първият ректор
В началото Нарочната комисия изпълнява 
функциите на академичен съвет. 
За първи временен ректор е назначен 
д-р инж. Юрдан Данчов. 
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Първият професор
За първи професор архитект на ВТУ е
назначен арх. Храбър Попов. Всички
професори са изпратени на едногодишна 
специализация в Цюрих и Виена.
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Първата сграда
Висшето техническо училище се 
настанява в северното крило на 
тогавашното Средно техническо 
училище "Цар Борис III" (днес част 
от сградния фонд на УАСГ на бул. 
"Драган Цанков" №2).
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Първите катедри и 
техните ръководители
В рамките на Строително-архитектурния факултет 
са създадени първите две катедри на  специалност 
„Архитектура“. Това са катедра „Сградостроителство“ 
с ръководител арх. Храбър Попов и катедра 
„Сградознание и архитектурно проектиране"
(в някои източници наречена катедра „Архитектура“) 
с ръководител арх. Станчо Белковски.
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Първият кандидат студентски изпит

За първи и последен път изпитът по рисуване се провежда 
по следния начин: в затъмнена зала се прожектира кулата в 
Карлово и околността, след което прожекцията се прекъсва 
и на кандидатите се раздават бели листове, за да рисуват 
по памет. Първи в класирането е Методи Писарски. Той е 
записан с факлутетен номер 1.
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Откриване
На 4 октомври 1942 г. тържествено е открито 
Висшето техническо училище в аулата на СУ 
„Св. Климент Охридски“. Присъстват царят, 
част от правителството и много гости. 
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Вторият випуск
През есента на 1944 година е приет нов студентски 
състав от над 700 души на втория випуск, свободно, 
без конкурс. В същото време от чужбина, преди 
всичко от немски и австрийски технически училища 
по архитектура се прехвърлят 232 души с цел да 
продължат следването си.
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Военни действия
Някои от студентите участват във 
воените действия в Унгария.
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ВТУ е разпуснато 
Разпускането е заради бомбардировките над София.  
ВТУ се евакуира в гр. Ловеч. Учебни занятия няма. 
Факултетният и Академичният съвет заседават в 
София, Търново и Ловеч. Продължават изборите и 
назначенията по обявените места за конкурси.
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Държавна политехника
 В състава на новата политехниката се с
ъздават два факултета: строителен и машинен. 
Отдел „Архитектура“ става част в състава 
на Строителния факултет.
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Ректорът 
архитект
На 10 април 1945 г. се избира първият 
ректор - проф. арх. Станчо Белковски. 
Престава да действа Нарочната комисия 
и бива избран Академически съвет.
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Липса на пространства
Липсват зали за лекции и упражнения. Някои от лекциите се 
четат в зала № 6 на Висшето техническо училище. За лекции се 
използват и аулата на Агрономическия факултет (намираща се 
в непосредствено съседство), салоните на кино „Славейков“, 
театър Одеон, кино „Култура“, таванският етаж на БИАД и др.

Липсата на чертожни маси за всеки студент довежда до 
практиката студентите да изчакват за получаване на 
корекции от преподавателите и да си чертаят по домовете 
проектите за следващата корекция.
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Съветизация на учебния план
Катедра „Сградознание и архитектурно проектиране“ се 
разделя на две нови катедри  – „Жилищни сгради“ с ръково-
дители арх. Ангел Дамянов (1946-1948 г.) и Димитър Цолов  
(1948-1965 г.)  и „Обществени сгради“с ръководители Станчо 
Белковски (1942-1961 г.) и Владимир Лазаров (1961-1969 г.) 

Започва преусмисляне на учебния план по съветски образец. 
Налага се типологично разбиране на архитектурната история и 
теория, като резултат от Марксистката икономическа теория 
на обществото.
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Студентските 
кръжоци
Учредяват се студентски кръжоци, 
които позволяват на студентите да се 
занимават с научна и теоретична работа. 

Те са в следните направления:
архитектурно проектиране, битова 
архитектура, градоустройство, 
сградостроителство, теория и 
философия на арх. проектиране, 
кръжок за изкуствата, рисуване.
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„Първите“ завършват
Дипломират се първите студенти 
от първия випуск. 10 души. Още 23-ма 
го правят през следващите години.
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от първия випуск. 10 души. Още 23-ма 
го правят през следващите години.

Репресии
На 7 февруари 1949 г. е издадена заповед № 289, с 
която се изключват над 300 студенти съгласно чл. 
40 и 41 от ЗВО. Формулировката е "за фашистки и 
други противонародни прояви". В следващите дни и 
седмици биват изключени общо към 500 студенти.

Междувременно Държавната политехника 
получава името "Сталин" .
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седмици биват изключени общо към 500 студенти.

Междувременно Държавната политехника 
получава името "Сталин" .

Западното крило
Завършено е архитектурното (западно) 
крило на бул. “Паскал Паскалев” (сега “Хр. 
Смирненски”), включително 120-та зала

Западното крило
Завършено е архитектурното (западно) 
крило на бул. “Паскал Паскалев” (сега “Хр. 
Смирненски”), включително 120-та зала Архитектурен успех на 

доц. арх. Станчо Белковски

Телофона палата София
е завършена.

Архитектурен успех на 
доц. арх. Станчо Белковски

Телофона палата София
е завършена.

Архитектурен успех на 
доц. арх. Ангел Дамянов и 
проф. арх.  Щерю Щерев

Първи етап на ж.к. "Лагера"  
е завършен.

Архитектурен успех на 
доц. арх. Ангел Дамянов и 
проф. арх.  Щерю Щерев

Първи етап на ж.к. "Лагера"  
е завършен.

Архитектурен успех на 
проф. арх. Любен Тонев

Прави се първия 
градоустройствен план 
на Димитровград. 

Архитектурен успех на 
проф. арх. Любен Тонев

Прави се първия 
градоустройствен план 
на Димитровград. 

Първите дипломи
Дипломират се първите студенти по 
„Архитектура“ в България. 5 мъже и 1 
жена започнали обучението си в чужбина 
и завършили го в България.

Първите дипломи
Дипломират се първите студенти по 
„Архитектура“ в България. 5 мъже и 1 
жена започнали обучението си в чужбина 
и завършили го в България.

Основана е катедра „Градоустройство“ 
с ръководител проф. арх. Любен Тонев. 

Основана е катедра „Битова 
архитектура и селкостопански сгради“ 
с ръководител проф. арх. Тодор Златев.
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Основана е катедра „Битова 
архитектура и селкостопански сгради“ 
с ръководител проф. арх. Тодор Златев.

Дисциплината „Рисуване“ е 
включена в състава на катедра 
„Битова архитектура и 
селкостопански сгради“.

Дисциплината „Рисуване“ е 
включена в състава на катедра 
„Битова архитектура и 
селкостопански сгради“.

Събитията на 9 септември 1944 г. заварват ВТУ при 
провеждане на изпити в Ловеч. Училището се завръща 
в София, но това става на части и много бавно.

Събитията на 9 септември 1944 г. заварват ВТУ при 
провеждане на изпити в Ловеч. Училището се завръща 
в София, но това става на части и много бавно.

Архитектурен успех на 
проф. арх. Петър Ташев

Втори градоустройствен проект 
за Димитровград е завършен.

Архитектурен успех на 
проф. арх. Петър Ташев

Втори градоустройствен проект 
за Димитровград е завършен.

Архитектурен 
факултет
През 1951 г. е обособен самостоятелен 
Архитектурен факултет. Първият 
декан е арх. Александър Обретенов. 

Архитектурен 
факултет
През 1951 г. е обособен самостоятелен 
Архитектурен факултет. Първият 
декан е арх. Александър Обретенов. 

Източното крило
Завършено е хидротехническото (източно) 
крило на бул. бул. “Паскал Паскалев” (сега 
“Хр. Смирненски”). Сега там се помещава 
ректоратът и Геодезическият факултет.

Източното крило
Завършено е хидротехническото (източно) 
крило на бул. бул. “Паскал Паскалев” (сега 
“Хр. Смирненски”). Сега там се помещава 
ректоратът и Геодезическият факултет.

Архитектурен успех на 
доц. арх. Ангел Дамянов

Библиотека-музей, Велико Търново 
е завършена. Ръководители на 
проекта са арх. Ангел Дамянов и 
арх. Владимир Хашнов. 

Архитектурен успех на 
доц. арх. Ангел Дамянов
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проекта са арх. Ангел Дамянов и 
арх. Владимир Хашнов. 

Архитектурен успех на проф. арх. Петър Ташев

Градоустройствен проект за Ларгото, София 
е завършен. Ръководители на проекта са 
арх. Петър Ташев и арх. Пантелей Греков. 
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Градоустройствен проект за Ларгото, София 
е завършен. Ръководители на проекта са 
арх. Петър Ташев и арх. Пантелей Греков. 

Катедра "История и теория на 
архитектурата"
Създава се катедра "История и теория и основи на 
архитектурата" с ръководител проф. Милко Бичев

Катедра "История и теория на 
архитектурата"
Създава се катедра "История и теория и основи на 
архитектурата" с ръководител проф. Милко Бичев

Катедра „Марксизъм-ленинизъм“
В съответствие с новия закон за висше образование 
се създава катедра “Марксизъм-ленинизъм” с 
ръководител проф. Панайот Топалов.
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се създава катедра “Марксизъм-ленинизъм” с 
ръководител проф. Панайот Топалов.

Студентите от Варна
Прехвърлят се 251 студенти от Варна. 
Общият брой на студентите по Архитектура 
надхвърля 1000. Пространство все още липсва.
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Общият брой на студентите по Архитектура 
надхвърля 1000. Пространство все още липсва.

Закрива се специалност Архитектура 
към Техническия факултет на 
Държавния университет във Варна.

Закрива се специалност Архитектура 
към Техническия факултет на 
Държавния университет във Варна.

Списание Архитектура
Започва да излиза сп. "Архитектура" като орган 
на отделение "Архитектура" при Съюза на 
научно-техническите дружества в България.

Списание Архитектура
Започва да излиза сп. "Архитектура" като орган 
на отделение "Архитектура" при Съюза на 
научно-техническите дружества в България.

Реформите от 55'
С оглед изказването на Н.С.Хрушчов и 
решението на строителите и архитектите 
в Москва се дават следните препоръки:
- повишено внимание към икономическата 
страна на строителния процес;
- проектните решения да бъдат 
урбанистично обосновани;
-  връзка между форма и съдържание;
- използване на жилищни секции или 
проектиране на такива;
- повишаване на самоподготовката на 
студентите;
- и други.

Във факултативния съвет има критични 
мнения отностно някои от предложенията.

Във връзка с излязлата от министерството 
заповед се създават комисии за оптимизация 
на учебните планове на всяка специалност. 
Обръща се внимание на самоподготовката 
на студентите. Намалява се 
натовареността до 5 изпита на сесия.
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проектиране на такива;
- повишаване на самоподготовката на 
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Обръща се внимание на самоподготовката 
на студентите. Намалява се 
натовареността до 5 изпита на сесия.

Архитектурен успех на проф. арх. Димитър 
Цолов и проф. арх. Александър Доросиев

Хотел „Балкан“ (познат днес като хотел 
„Шератон“) е завършен.

Архитектурен успех на проф. арх. Димитър 
Цолов и проф. арх. Александър Доросиев

Хотел „Балкан“ (познат днес като хотел 
„Шератон“) е завършен.

ИСИ
Държавната политехника 
е разделена на четири 
института. Основан е 
Инженерно-строителният 
институт.

ИСИ
Държавната политехника 
е разделена на четири 
института. Основан е 
Инженерно-строителният 
институт.

Катедра "Индустриални 
сгради" се преименува на 
"Промишлени и селско-
стопански сгради". 
Ръководител е арх. 
Атанас Делибашев.

Катедра "Индустриални 
сгради" се преименува на 
"Промишлени и селско-
стопански сгради". 
Ръководител е арх. 
Атанас Делибашев.

Методическият кабинет
Открит е методически кабинет по архитектура. 
Кабинетът съдържа колекция от най-добрите проекти, 
фотоархив от исторически паметници и съвремени 
архитектурни примери. Това позволява провеждането 
на архитектурни дискусии с изтъкнати архитекти.

Методическият кабинет
Открит е методически кабинет по архитектура. 
Кабинетът съдържа колекция от най-добрите проекти, 
фотоархив от исторически паметници и съвремени 
архитектурни примери. Това позволява провеждането 
на архитектурни дискусии с изтъкнати архитекти.

Студенти по архитектура се 
самоинициират и звършват ремонт 
и разширение на методическия 
кабинет под ръководството на 
арх. Иван Татаров.

Студенти по архитектура се 
самоинициират и звършват ремонт 
и разширение на методическия 
кабинет под ръководството на 
арх. Иван Татаров.

Поредни репресии
По повод Унгарските събития от 1956 г. 
през есента от ИСИ са излючени близо 
500 студенти. Студенските им права са 
възстановени едва през учебната 1957/58.
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500 студенти. Студенските им права са 
възстановени едва през учебната 1957/58.

Oще отсранявания
В края на годината от факултета са 
отстранени двама студенти, а още 
четирима са наказани със строго мъмрене 
поради лошо поведение. 

Oще отсранявания
В края на годината от факултета са 
отстранени двама студенти, а още 
четирима са наказани със строго мъмрене 
поради лошо поведение. 

Създаване на НИС
В опит за подобрявяне на научните изследвания в 
областта на архитектурата и строителството 
с помощта на НИС, Инженерно-строителният 
институт се сдобива с повече материални 
средства.  Изпълнителите на научните проекти 
получават хонорар.
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Архитектурен успех на проф. арх. Иван 
Татаров и проф. арх. Иван Иванчев

Зала "Универсиада"е завършена. 
Ръководители на проекта са арх. 
Александър Баров, арх. Данчо Владишки, 
арх. Иван Татаров, арх. Иван Иванчев.
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декан на Архитектурен факултет.
Проф. Атанас Делибашев е избран за 
декан на Архитектурен факултет.

Проф. Станчо Белковски 
става декан на Архитек-
турния факултет.

Проф. Станчо Белковски 
става декан на Архитек-
турния факултет.

Дипломното ателие
Първо намерено сведение за  проектанско дипломно ателие 
в подпокривното пространство на северното крило на 
университета. То работи като първото споделено 
пространство за работа на студентите по архитектура.

Дипломното ателие
Първо намерено сведение за  проектанско дипломно ателие 
в подпокривното пространство на северното крило на 
университета. То работи като първото споделено 
пространство за работа на студентите по архитектура.

Лозунг
Инженерно-строителният институт 
(ИСИ) осъмва с надпис „Вън съветските 
интервенти от Унгария“.

Лозунг
Инженерно-строителният институт 
(ИСИ) осъмва с надпис „Вън съветските 
интервенти от Унгария“.

Провежда се конференция за обмяна на опит 
между ръководството на факултета и 
проектантските и строителните организации.

Провежда се конференция за обмяна на опит 
между ръководството на факултета и 
проектантските и строителните организации.

Архитектурен успех на проф. арх. Васил 
Вълчанов

Завършен е планът за ж.к. “Яворов” (бивш 
“Ленин”) заедно с двете му емблематични 
сгради – пунктова жилищна сграда на БОДК 
и ресторант и бар “Ропотамо” с търговски 
обект и кафе-сладкарница “Фея” с магазин.

Архитектурен успех на проф. арх. Васил 
Вълчанов

Завършен е планът за ж.к. “Яворов” (бивш 
“Ленин”) заедно с двете му емблематични 
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и ресторант и бар “Ропотамо” с търговски 
обект и кафе-сладкарница “Фея” с магазин.

Започва строежа на 
спортната база в Семково
Строежът се осъществява на бригадирски начала от 
студенти и преподаватели. Главната заслуга е на 
помощник-ректора (по-късно инж.) Мичо Мичев като 
инициатор, вдъхновител, технически ръководител и 
даващ личен пример на строежа. Безплатно изготвят 
архитектурния проект за почивна станция за 120 души 
бъдещите професори арх. Стефан Стефанов, арх. Кирил 
Бойчев, арх. Марин Минчев и проф. к.т.н. инж. Иван Бончев 
като конструктор.
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като конструктор.

ВИСИ
От есента на учебната 1963/64 г. 
пред названието на всички висши 
заведения се поставя прилага-
телното "висш".  Фактически с 
тази добавка към името не 
настъпва съществена промяна.

ВИСИ
От есента на учебната 1963/64 г. 
пред названието на всички висши 
заведения се поставя прилага-
телното "висш".  Фактически с 
тази добавка към името не 
настъпва съществена промяна.

Анализ на проблемите
в образованието
На поредица факултативни съвети се 
дискутират проблеми с образованието. 
Поводът е доклад от министерството. 
Споменават се проблеми като:

- предизвикателствата за осъществяване 
на научна работа без условия за това

- важността на упражнения в архитек-
турното образование и катедрения 
принцип, който е за предпочитане пред 
този на ателиетата

- мястото на учебниците и издаването им 
в учебния процес.

Анализ на проблемите
в образованието
На поредица факултативни съвети се 
дискутират проблеми с образованието. 
Поводът е доклад от министерството. 
Споменават се проблеми като:

- предизвикателствата за осъществяване 
на научна работа без условия за това

- важността на упражнения в архитек-
турното образование и катедрения 
принцип, който е за предпочитане пред 
този на ателиетата

- мястото на учебниците и издаването им 
в учебния процес.

Реформа във "Въведение 
в архитектурното 
проектиране"
Нови лекции и упражнения по "Въведение в архи-
тектурното проектиране", които заместват 
"класическите" упражнения. Реформата бележи 
прехода от социалистическия реализъм към 
модернизма.

Реформа във "Въведение 
в архитектурното 
проектиране"
Нови лекции и упражнения по "Въведение в архи-
тектурното проектиране", които заместват 
"класическите" упражнения. Реформата бележи 
прехода от социалистическия реализъм към 
модернизма.

Реформа в упражне-
нията по рисуване и 
моделиране
Дисциплината "Рисуване" се изменя — от 
визуално съзерцателни наблюдения на 
обекти към структурен анализ на формата.

Дисциплината "Моделиране" също се изменя 
— от скулптурен етюд и извайване на модели 
на образци от античната практика към 
анализ на модела като формообразуване.

Реформата затвърждава прехода от 
социалистическия реализъм към модернизъм.

Реформа в упражне-
нията по рисуване и 
моделиране
Дисциплината "Рисуване" се изменя — от 
визуално съзерцателни наблюдения на 
обекти към структурен анализ на формата.

Дисциплината "Моделиране" също се изменя 
— от скулптурен етюд и извайване на модели 
на образци от античната практика към 
анализ на модела като формообразуване.

Реформата затвърждава прехода от 
социалистическия реализъм към модернизъм.

Теренът за 
"Новата сграда"
С Министерско постановление от 1968 г. за 
развитието на ВИСИ се определя теренът от 
Строителния техникум до ул. "Добри Войников" 
между бул. "Драган Цанков" и "Христо Смирненски", 
като в бъдеще трябва да се прибавят и същес-
твуващите върху този парцел значителни сгради.

Проф.арх. Владимир Лазаров работи по идейния 
проект на новата сграда.

Теренът за 
"Новата сграда"
С Министерско постановление от 1968 г. за 
развитието на ВИСИ се определя теренът от 
Строителния техникум до ул. "Добри Войников" 
между бул. "Драган Цанков" и "Христо Смирненски", 
като в бъдеще трябва да се прибавят и същес-
твуващите върху този парцел значителни сгради.

Проф.арх. Владимир Лазаров работи по идейния 
проект на новата сграда.

Първи етап от конкурса 
за "Новата сграда"
Прави се вътрешен конкурс за нова сграта на ВИСИ. 
Първият етап на конкурса включва три  колектива 
от Архитектурния факултет.

I работна група - рък. арх. Атанас Попов с арх. Чавдар 
Ангелов и арх.М. Мирянов с 3 разработени варианта.

II работна група - арх. А. Делибашев, арх. И. Попов, арх. 
Л. Сиврев, арх. Г. Папагалов с 1 решение.

III работна група - рък. арх. Владимир Лазаров с арх. И. 
Татаров, арх. Б. Стоянов, арх. И. Саздов, арх. С. Попов, 
арх. С. Куцатов с 1 решение в 3 обмени варианта.

Първи етап от конкурса 
за "Новата сграда"
Прави се вътрешен конкурс за нова сграта на ВИСИ. 
Първият етап на конкурса включва три  колектива 
от Архитектурния факултет.

I работна група - рък. арх. Атанас Попов с арх. Чавдар 
Ангелов и арх.М. Мирянов с 3 разработени варианта.

II работна група - арх. А. Делибашев, арх. И. Попов, арх. 
Л. Сиврев, арх. Г. Папагалов с 1 решение.

III работна група - рък. арх. Владимир Лазаров с арх. И. 
Татаров, арх. Б. Стоянов, арх. И. Саздов, арх. С. Попов, 
арх. С. Куцатов с 1 решение в 3 обмени варианта.

Подготовка за реформи
Министерството инициира реформа в 
образованието. Акцентът пада върху връзката на 
практиката с научните институти. Провеждат 
се анкети сред архитектите от практиката.

Подготовка за реформи
Министерството инициира реформа в 
образованието. Акцентът пада върху връзката на 
практиката с научните институти. Провеждат 
се анкети сред архитектите от практиката.

Втори етап
Има две алтернативни решения.

Проект 1: рък. проф. арх. Атанас Делибашев, 
проф. арх. Иван Попов и доц. арх. Милко Ангелов

Проект 2: рък. проф. арх. Иван Иванчев

С 15 от 16 гласа факултативен съвет гласува 
за Проект 1.

Втори етап
Има две алтернативни решения.

Проект 1: рък. проф. арх. Атанас Делибашев, 
проф. арх. Иван Попов и доц. арх. Милко Ангелов

Проект 2: рък. проф. арх. Иван Иванчев

С 15 от 16 гласа факултативен съвет гласува 
за Проект 1.

Семково
Открита е спортната 
база в Семково.

Семково
Открита е спортната 
база в Семково.Кръжок на арх. Стефан Попов

Създаден е научен и творчески кръжок 
към катедра "Обществени сгради" под 
ръководството на арх. Стефан Попов.

Кръжок на арх. Стефан Попов

Създаден е научен и творчески кръжок 
към катедра "Обществени сгради" под 
ръководството на арх. Стефан Попов.

Правят се допитвания до 
студентите от комсомола във 
връзка с бъдещета реформа.

Правят се допитвания до 
студентите от комсомола във 
връзка с бъдещета реформа. Създава се киноклуб.Създава се киноклуб.

Проф. арх. Петър 
Ташев става декан 
на Архитектурния 
факултет.

Проф. арх. Петър 
Ташев става декан 
на Архитектурния 
факултет.

Арх. Иван Попов предлага да се разгледа 
новата съветска книга "Методика на 
архитектурното образование" във 
връзка с новата реформа.

Арх. Иван Попов предлага да се разгледа 
новата съветска книга "Методика на 
архитектурното образование" във 
връзка с новата реформа.

Финално задание
Заданието за проектиране е преосмислено 
поради тежката функционална програма.

Разработва се нов идеен проект с колектив 
проф.арх.Атанас Делибашев, проф.арх. Иван 
Попов и доц.арх. Милко Ангелов.

Градоустройственият проект е с обсег 
целия квартал. Решено е архитектурното 
проектиране и изпълнение да се 
осъществят на два етапа. 

Първи етап обхваща новото строителство 
на свободния терен. Вторият етап обхваща 
реконструкцията и новото строителство 
на мястото на съществуващите сгради, 
включително на Строителния техникум 
"Христо Ботев".

Финално задание
Заданието за проектиране е преосмислено 
поради тежката функционална програма.

Разработва се нов идеен проект с колектив 
проф.арх.Атанас Делибашев, проф.арх. Иван 
Попов и доц.арх. Милко Ангелов.

Градоустройственият проект е с обсег 
целия квартал. Решено е архитектурното 
проектиране и изпълнение да се 
осъществят на два етапа. 

Първи етап обхваща новото строителство 
на свободния терен. Вторият етап обхваща 
реконструкцията и новото строителство 
на мястото на съществуващите сгради, 
включително на Строителния техникум 
"Христо Ботев".

Проект на годината и 
начало на работната фаза
Идейният проект на новата сграда печели 
първа награда "Сребърен плакет" на сп. 
Архитектура за най-добър проект за 1970 г.

Започва изработване на работния проект и 
проучване на детайлите. То ще продължи в 
цялата фаза на строителство.

Проект на годината и 
начало на работната фаза
Идейният проект на новата сграда печели 
първа награда "Сребърен плакет" на сп. 
Архитектура за най-добър проект за 1970 г.

Започва изработване на работния проект и 
проучване на детайлите. То ще продължи в 
цялата фаза на строителство.

ВИСИ празнува 25-годишен юбилей. 
Тържествено отпразнуване на юбилея 
в залата на ЦДНА на 12 април.

ВИСИ празнува 25-годишен юбилей. 
Тържествено отпразнуване на юбилея 
в залата на ЦДНА на 12 април.

Критика на архитектурното 
образование 
През 1966-67 г. се появяват няколко силно критични 
статии за архитектурното ни образование в сп. 
"Архитектура". Дава се тон за изменения в него.

Критика на архитектурното 
образование 
През 1966-67 г. се появяват няколко силно критични 
статии за архитектурното ни образование в сп. 
"Архитектура". Дава се тон за изменения в него.25-години юбилей25-години юбилей

Дипломно задание, който 
разглежда идеята за нова сграда 
на Университета в кв. Дървеница

Дипломно задание, който 
разглежда идеята за нова сграда 
на Университета в кв. Дървеница

Започва обучението на чужде-
странни студенти. Приети са 20.
Започва обучението на чужде-
странни студенти. Приети са 20.

Внезапно във влакова катастрофа в 
Полша загива арх. Станчо Белковски.
Внезапно във влакова катастрофа в 
Полша загива арх. Станчо Белковски.

Проф. арх. Александър 
Доросиев става декан на 
Архитектурния факултет.

Проф. арх. Александър 
Доросиев става декан на 
Архитектурния факултет.

проф. Борислав Стоянов става 
декан на Архитектурния факултет
проф. Борислав Стоянов става 
декан на Архитектурния факултет

проф. Борис Колев става декан 
на Архитектурния факултет
проф. Борис Колев става декан 
на Архитектурния факултет

Проф. арх. Методи Писарски 
става председател на Съюза 
на архитектите в България.

Проф. арх. Методи Писарски 
става председател на Съюза 
на архитектите в България.

Архитектурен успех на 
проф. арх. Иван Татаров

Зала "Фестивална" е 
завършена. Ръководители на 
проекта са арх. Иван Татаров 
и арх. Дончо Владишки.

Архитектурен успех на 
проф. арх. Иван Татаров

Зала "Фестивална" е 
завършена. Ръководители на 
проекта са арх. Иван Татаров 
и арх. Дончо Владишки.

Внезапното поболяване на арх. 
Владимир Лазаров прекратява 
работата на неговия колектив.

Внезапното поболяване на арх. 
Владимир Лазаров прекратява 
работата на неговия колектив.

Архитектурен успех на 
проф. арх. Методи Писарски

Сградата на Института за 
проучване и проектиране 
"Енергопроект" София е завършена. 
Ръководители на проекта са арх. 
Методи Писарски, арх. Панайот 
Стефанов, арх. Борис Демиров.

Архитектурен успех на 
проф. арх. Методи Писарски

Сградата на Института за 
проучване и проектиране 
"Енергопроект" София е завършена. 
Ръководители на проекта са арх. 
Методи Писарски, арх. Панайот 
Стефанов, арх. Борис Демиров.

Цветна задача
Въведен е нов трети кандидат-
студентски изпит по рисуване - 
"Цветна задача". Част от процеса 
на модернизация на учебните 
практики.

Цветна задача
Въведен е нов трети кандидат-
студентски изпит по рисуване - 
"Цветна задача". Част от процеса 
на модернизация на учебните 
практики.Институтът като 

изследовател
Като част от реформата, Министерството на 
народната просвета създава "Проблемна 
научноизследователска лаборатория по 
матриално-техническата база на образованието".

Мотивите и целите са осигуряване на 
компетентно научно обслужване на 
инвестиционната политика на МНП.

Институтът като 
изследовател
Като част от реформата, Министерството на 
народната просвета създава "Проблемна 
научноизследователска лаборатория по 
матриално-техническата база на образованието".

Мотивите и целите са осигуряване на 
компетентно научно обслужване на 
инвестиционната политика на МНП.

Архитектурен успех на  проф. 
арх. Иван Иванчев

Пешеходната улица в центъра 
на Враца е завършена. Това е 
първата изцяло пешеходна 
улица в НРБ.

Архитектурен успех на  проф. 
арх. Иван Иванчев

Пешеходната улица в центъра 
на Враца е завършена. Това е 
първата изцяло пешеходна 
улица в НРБ.

Архитектурен успех на арх. 
Георги Берберов

Домът на съветската наука и 
култура София е завършен. 
Ръководители са проекта са арх. 
Георги Берберов и арх. Иво Цолов.

Архитектурен успех на арх. 
Георги Берберов

Домът на съветската наука и 
култура София е завършен. 
Ръководители са проекта са арх. 
Георги Берберов и арх. Иво Цолов.

Проблемът с 
работните места
Прави се доклад и анализ за подобрение на 
трудовата дисциплина на студентите. 

Като една от главните причини за ниската 
дисципилина се посочва фактът, че поради 
липсата на постояни места за работа на 
студентите, упражненията приемат формат 
на корекции на малки групи студенти.

Проблемът с 
работните места
Прави се доклад и анализ за подобрение на 
трудовата дисциплина на студентите. 

Като една от главните причини за ниската 
дисципилина се посочва фактът, че поради 
липсата на постояни места за работа на 
студентите, упражненията приемат формат 
на корекции на малки групи студенти.

Работата по работния проект 
за „Новата сграда“ продължава
Поради преждевременната смърт на арх. Иван 
Попов и напредналата възраст на арх. Атанас 
Делибашев по-нататъшната работа по работния 
проект, детайлите, интериорите и обзавеждането, 
художественото оформление и техническото 
изпълнение е поета от арх. Чавдар Ангелов и арх. 
Милко Ангелов.

Работата по работния проект 
за „Новата сграда“ продължава
Поради преждевременната смърт на арх. Иван 
Попов и напредналата възраст на арх. Атанас 
Делибашев по-нататъшната работа по работния 
проект, детайлите, интериорите и обзавеждането, 
художественото оформление и техническото 
изпълнение е поета от арх. Чавдар Ангелов и арх. 
Милко Ангелов.

Край на реформата от 
периода '70-'72
Новият учебен план е официално 
въведен. Една от промените е 
правото на избор на три дисциплини 
в IX семестър. Те трябва да 
съответстват на направлението, в 
което студентът ще работи своя 
преддипломен и дипломен проект.

Край на реформата от 
периода '70-'72
Новият учебен план е официално 
въведен. Една от промените е 
правото на избор на три дисциплини 
в IX семестър. Те трябва да 
съответстват на направлението, в 
което студентът ще работи своя 
преддипломен и дипломен проект.

Победа на Архитектурен 
факултет
Като последно голямо решение на реформата стои 
въпросът дали обучението да се намали на 4,5 години 
или да остане с времетраене 5 години.

Министерството настоява за приемане на вариант за 
4,5-годишно обучение.

Целият Факултет и Академичен съвет поддържат 
идеята, че този вариант е невъзможен за реализиране. В 
крайна сметка се извоюва решение за приемане на план 
за обучение от 5 години.

Победа на Архитектурен 
факултет
Като последно голямо решение на реформата стои 
въпросът дали обучението да се намали на 4,5 години 
или да остане с времетраене 5 години.

Министерството настоява за приемане на вариант за 
4,5-годишно обучение.

Целият Факултет и Академичен съвет поддържат 
идеята, че този вариант е невъзможен за реализиране. В 
крайна сметка се извоюва решение за приемане на план 
за обучение от 5 години.

Първи национален 
младежки семинар. 
Темата е "Актуални проблеми на 
териториалното устройство" – 
Студентски град.

Първи национален 
младежки семинар. 
Темата е "Актуални проблеми на 
териториалното устройство" – 
Студентски град.

Създава се 
Сектор за проучване 
и проектиране (СПП)
Работата на обединения Научноизследователски 
и проектантски сектор (НИПС) нараства. Чрез 
него се осъществява най-тясна връзка на 
преподавателите с практиката. Във ВИСИ 
започват да се проектират значими за 
страната обекти. Доходите на Института и 
хонорарите на участниците се увеличават.

Създава се 
Сектор за проучване 
и проектиране (СПП)
Работата на обединения Научноизследователски 
и проектантски сектор (НИПС) нараства. Чрез 
него се осъществява най-тясна връзка на 
преподавателите с практиката. Във ВИСИ 
започват да се проектират значими за 
страната обекти. Доходите на Института и 
хонорарите на участниците се увеличават.

В "Дома на техниката" се провежда 
Национална научно–теоретична 
конференция на студентите по 
архитектура.

В "Дома на техниката" се провежда 
Национална научно–теоретична 
конференция на студентите по 
архитектура.

Кръгла маса на САБ  '75
Среща между преподавателите на 
Архитектурния факултет, ръководството 
на САБ, списание "Архитектура", членовете 
на "Клуба на младите архитекти". Повод е 
желанието за подобряване на учебно–
преподавателската работа във 
факултета.

Кръгла маса на САБ  '75
Среща между преподавателите на 
Архитектурния факултет, ръководството 
на САБ, списание "Архитектура", членовете 
на "Клуба на младите архитекти". Повод е 
желанието за подобряване на учебно–
преподавателската работа във 
факултета.

Към учебните стаи са обособени шкафчета за 
поставяне на лични вещи. Това трябва да 
улесни процеса на провеждане на упражнения и 
да стимулира работата на място в 
института. 

Въпреки това новото крило на Архитектурния 
факултет не успява да осигури лично работно 
място на всичките си студенти.

Към учебните стаи са обособени шкафчета за 
поставяне на лични вещи. Това трябва да 
улесни процеса на провеждане на упражнения и 
да стимулира работата на място в 
института. 

Въпреки това новото крило на Архитектурния 
факултет не успява да осигури лично работно 
място на всичките си студенти.

Експерименти в 
методологията
Започва провеждането на екперимент за комплексно 
проектиране и водене на успоредни упражнение по 
„Обществени сгради“ и „Архитектурни конструкции“.

Експериментът е отчетен като неуспешен от страна 
проф. Милко Ангелов и доц. Георги Стойчев (катедра 
Сградостроителство) поради различния подход на 
двете катедри и несериозното отношение спрямо 
учебния процес от страна на кат. „Обществени сгради“.

Арх. Стефан Попов и арх. Танко Серафимов – участници 
в експеримента от страната на кат. „Обществени 
сгради“ подкрепят продължаването на експеримента.

Експерименти в 
методологията
Започва провеждането на екперимент за комплексно 
проектиране и водене на успоредни упражнение по 
„Обществени сгради“ и „Архитектурни конструкции“.

Експериментът е отчетен като неуспешен от страна 
проф. Милко Ангелов и доц. Георги Стойчев (катедра 
Сградостроителство) поради различния подход на 
двете катедри и несериозното отношение спрямо 
учебния процес от страна на кат. „Обществени сгради“.

Арх. Стефан Попов и арх. Танко Серафимов – участници 
в експеримента от страната на кат. „Обществени 
сгради“ подкрепят продължаването на експеримента.

Проект за нови реформи
Разработва се проект за нов учебен план. В него трябва да 
залегнат решенията на Пленума на ЦК на БКП от 8 и 10 март 
1977 г. Това включва подготвяне на кадри по териториално и 
селищно устройство, типизация и категоризация на 
строителството и художествен синтез.

Създава се цялостната концепция за трите блока в 
българското архитектурно образование, която трябва да 
запази универсалния му характер. Трите блока са:

I блок (1-2 г.): фундаментално познание;
II блок (3-4 г.): универсален архитект;
III блок (5-първите работни години): архитект специализант.

Предлага се въвеждането на нови катедри, нови дисциплини и 
повишаване на специализацията. Планът предвижда 
увеличение на обучението от 10 на 11 семестъра. Това е 
обосновано чрез изследване на опита на Московския 
архитектурен институт.

Други важни изменения, които новият план предлага са:

- вдигане на седмичната заетност на студентите на 36 часа;
- присъствие на 3-ма преподаватели на упражнение, 
всеки с по 7 студента;
- въвеждане на начини за колаборации с ВИИИ "Н.Павлович".

Проект за нови реформи
Разработва се проект за нов учебен план. В него трябва да 
залегнат решенията на Пленума на ЦК на БКП от 8 и 10 март 
1977 г. Това включва подготвяне на кадри по териториално и 
селищно устройство, типизация и категоризация на 
строителството и художествен синтез.

Създава се цялостната концепция за трите блока в 
българското архитектурно образование, която трябва да 
запази универсалния му характер. Трите блока са:

I блок (1-2 г.): фундаментално познание;
II блок (3-4 г.): универсален архитект;
III блок (5-първите работни години): архитект специализант.

Предлага се въвеждането на нови катедри, нови дисциплини и 
повишаване на специализацията. Планът предвижда 
увеличение на обучението от 10 на 11 семестъра. Това е 
обосновано чрез изследване на опита на Московския 
архитектурен институт.

Други важни изменения, които новият план предлага са:

- вдигане на седмичната заетност на студентите на 36 часа;
- присъствие на 3-ма преподаватели на упражнение, 
всеки с по 7 студента;
- въвеждане на начини за колаборации с ВИИИ "Н.Павлович".

Новото ръководство 
поема реформата
Обсъжда се дали след приключване на втория 
образователен блок кандидат-архитектите 
трябва да придобият звание равнозначно на 
"помощник-архитект".

Уточняват се подробностите за броя 
направления за специализаране и нужните 
структурни промени за целта.

В създалите се условия се взима решение за 
приемане на преходен план. Направленията 
в него се запазват като досегашните:

а) жилищни сгради
б) обществени сгради
в) промишлени сгради
г) градоустройство

Новото ръководство 
поема реформата
Обсъжда се дали след приключване на втория 
образователен блок кандидат-архитектите 
трябва да придобият звание равнозначно на 
"помощник-архитект".

Уточняват се подробностите за броя 
направления за специализаране и нужните 
структурни промени за целта.

В създалите се условия се взима решение за 
приемане на преходен план. Направленията 
в него се запазват като досегашните:

а) жилищни сгради
б) обществени сгради
в) промишлени сгради
г) градоустройство

Продължава строителството 
на „Новата сграда“
Завършени са блок 7 (ниското крило откъм 
бул. "Хр. Смирненски"), долната част от високия 
блок 2(Б) и блок 5 с изчислителния център.

Продължава строителството 
на „Новата сграда“
Завършени са блок 7 (ниското крило откъм 
бул. "Хр. Смирненски"), долната част от високия 
блок 2(Б) и блок 5 с изчислителния център.

Провежда се второ събрание на факултета 
относно проблемите в архитектурното 
образование. На него се създава комисия, 
която трябва да направи анализ и 
предложение за нов учебен план.

Провежда се второ събрание на факултета 
относно проблемите в архитектурното 
образование. На него се създава комисия, 
която трябва да направи анализ и 
предложение за нов учебен план.

Дипломни ателиета
Към всяка проектанстска катедра е обособена 
стая за провежване на дипломно проектиране. 

Дипломни ателиета
Към всяка проектанстска катедра е обособена 
стая за провежване на дипломно проектиране. 

Събрание относно проблемите 
в архитектурното образование
Декан проф. Ташев изчита доклад, в който 
са засегнати проблеми като:

– установавяне на нуждата от архитекти в 
страната;
–  начина на подбор и прием на студенти във
Висшето учебно заведение;
–  развитие на методите на обучение;
–  развитие на материално-техническото 
обзавеждане на факултета;
–  мястото на следдипломната квалификация 
и специализация.

Събрание относно проблемите 
в архитектурното образование
Декан проф. Ташев изчита доклад, в който 
са засегнати проблеми като:

– установавяне на нуждата от архитекти в 
страната;
–  начина на подбор и прием на студенти във
Висшето учебно заведение;
–  развитие на методите на обучение;
–  развитие на материално-техническото 
обзавеждане на факултета;
–  мястото на следдипломната квалификация 
и специализация.

Архитектурен успех на арх. Богомил Давидков, 
арх. Благовест Вълков и скултурите Крум 
Дамянов Божидар Козарев

Завъшен е Паметник-мемориален комплекс 
"Бранителите на Стара Загора" ("Самарско знаме").

Архитектурен успех на арх. Богомил Давидков, 
арх. Благовест Вълков и скултурите Крум 
Дамянов Божидар Козарев

Завъшен е Паметник-мемориален комплекс 
"Бранителите на Стара Загора" ("Самарско знаме").

Проф. арх. Иван Саздов става декан 
на Архитектурния факултет.
Проф. арх. Иван Саздов става декан 
на Архитектурния факултет.

Ателие 306 на арх. Берберов
Извън учебната програма и по линия на 
„Сектор за проучване и проектиране“ (СПП) 
арх. Г. Берберов създава Ателие в зала 306 с 
16 студенти от 3,4 и 5 курс. Работи се по 
реални обекти, като студентите 
получават хонорари.

Ателие 306 на арх. Берберов
Извън учебната програма и по линия на 
„Сектор за проучване и проектиране“ (СПП) 
арх. Г. Берберов създава Ателие в зала 306 с 
16 студенти от 3,4 и 5 курс. Работи се по 
реални обекти, като студентите 
получават хонорари.

ВИАС
С указ на Държавния съвет 
от 07.10.1977 г. Институтът 
се преименува във Висш 
институт по архитектура и 
строителство (ВИАС).

ВИАС
С указ на Държавния съвет 
от 07.10.1977 г. Институтът 
се преименува във Висш 
институт по архитектура и 
строителство (ВИАС).

Корпус „А“
Завършен е първият блок „А“ от „Новата 
сграда“ на ул. „Добри Войников“. Там се 
помещават Архитектурния и 
Хидротехническия факултет, както и 
Блок 9 (топлоцентралата).

Корпус „А“
Завършен е първият блок „А“ от „Новата 
сграда“ на ул. „Добри Войников“. Там се 
помещават Архитектурния и 
Хидротехническия факултет, както и 
Блок 9 (топлоцентралата).

Писмо от Съюза на 
българските художници
Получено е официално писмо от председателя на 
СБХ (Съюз на българските художници) проф. Светлин 
Русев. В него се казва, че СБХ счита за належащо 
Архитектурното образование да се премести във 
ВИИИ "Н.Павлович" (днес Национална художествена 
академия).

Във Факултета се създава комисия в състав от 
водещи професори. След доклад на комисията на 
Факултативен съвет се гласуват следните точки:

Становище I: настоява се за преразглеждане на 
идеята на проф. Светлин Русев и обособяване на 
самостоятен институт по Архитектура. 
Предложението е прието с 30 гласа "за".

Становище II: Архитектурният факултет да остане 
към ВИАС. Предложението е прието с 27 гласа "за" и 3 
гласа "против".

Писмо от Съюза на 
българските художници
Получено е официално писмо от председателя на 
СБХ (Съюз на българските художници) проф. Светлин 
Русев. В него се казва, че СБХ счита за належащо 
Архитектурното образование да се премести във 
ВИИИ "Н.Павлович" (днес Национална художествена 
академия).

Във Факултета се създава комисия в състав от 
водещи професори. След доклад на комисията на 
Факултативен съвет се гласуват следните точки:

Становище I: настоява се за преразглеждане на 
идеята на проф. Светлин Русев и обособяване на 
самостоятен институт по Архитектура. 
Предложението е прието с 30 гласа "за".

Становище II: Архитектурният факултет да остане 
към ВИАС. Предложението е прието с 27 гласа "за" и 3 
гласа "против".

Реформа '59
Увеличавaне на производствените практики на студентите.

Увеличаване на заетостта спрямо идеологическите дисциплини.

Новите разширения на програмата, заедно с опитите за 
нормиране на заетостта на студентите, оказват влияние на 
учебния план и обучението по архитектура става 11 семестъра.
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нормиране на заетостта на студентите, оказват влияние на 
учебния план и обучението по архитектура става 11 семестъра.
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ИДЕЛОГИЗАЦИЯ. САМОСЪВЕТИЗАЦИЯОТ СОЦИАЛИСТИЧЕСКИ РЕАЛИЗЪМ КЪМ МОДЕРНИЗЪМ. УСТОЙЧИВИ УЧЕБНИ ПРОЦЕСИНОВАТА СГРАДА. НОВИ УЧЕБНИ ПРОГРАМИ И ПРОДЪЛЖИТЕЛНИ РЕФОРМИ

Умира Васил Коларов. Вълко 
Червенков става новия 
паритиен и държавен лидер.

Продължава процесът на масова 
колективизация на земеделските земи. 
Близо половината селяни са членове на 
ТКЗС. През зимата на 1950-51 започват 
спонтанни селски бунтове.

Умира Йосиф Сталин. Създава се единна 
цензурна система.

Никита Хрушчов е избран за Първи секретар на 
Комунистическата партия на Съветския съюз.

България е приета за член на ООН.Унгарското въстание 

Реч на Тодор Живков "Срещу 
излишествата в строителствата 
и архитектурата".

Създава се НИПК – Национален 
институт за паметниците на 
културата към Комитета за 
просвета и култура.

Пленум на ЦК на БКП
Определени са насоките за по-нататъшна типизация 
и индустриализация на жилищното строителство.

X конгрес на КПСС в СССР и Априлски пленум 
на ЦК на БКП

Започва процесът на 
"десталинизаиция" и осъждане 
на култа на личността.

България претърпява значителна 
индустриализация със среден ръст 
на икономиката от 22,8%.

Вълко Червенков се отегля като лидер на БКП. 
Тодор Живков става първи секретар на партията.

Реч на Никита Хрушчов в CCCР:  
„Срещу излишествата в 
строителството и архитектурата“

Провежда се пленум на ЦК на БКП по въпросите 
на комплексното обслужване на населението. 
Дава се тласък на развитието на 
териториалното устройство и повишаването 
на жизненото равнище на населението.

Нова конституция
Приета е новата "Живковска" конститиция. 
Това се случва след проведен референдум и 
гласуване в Народното събрание.

Създава се нова висша институция - Държавен 
съвет, с първи председател Тодор Живков.

Постановление на Политбюро на ЦК на БКП
 "За по-нататъшен подем в развитието на българската архитектура и 
художествения синтез на изкуствата при изграждане на архитектурно-
художествения облик на селищата и жизнената среда". Цели се "формирането 
на комплекна жизнена среда, съзвучна с нарасналите потребности на 
социалистическото общество, съдействаща за изграждане на всестранно 
развита хармонична личност."

Утвърдена е "Дългосрочна комплексна програма за издигане 
ролята на изкуството и културата за хармочно развитие 
на личността и обществото в етапа на изграждането на 
развитото социалистическо общество".

Стартира Втора реформена вълна 
за нов икономически механизъм и 
стопански промени.

Людмила Живкова става председател 
на Комитета за изкуство и култура. 
На пленум на Комитета е приета 
Всенародна комплексна програма за 
естетическо възпитание.

Людмила Живкова представя „Основните 
положения за честване на 1300-годишнината 
от основаването на българската държава“.

11-ти Конгрес на БКП на тема „Основни насоки за 
по-нататъшното развитие и усъвършенстване на 
териториалното и селищното устройство на НРБ“.

Нов външен дълг

България започва да трупа нов 
външен дълг, за да продължи 
икономическия си растеж.

Вълко Червенков е отстранен от 
Политбюро на ЦК и от правителството.

СССР отпуска заем на България възлизащ на 
810 млн рубли. Заемът е за погасявне на 
стари заеми, включително за изграждането 
на Металургичния комплекс „Кремиковци“, 
както и на ТЕЦ „Марица-Изток“.

Леонид Брежнев става 
новият Генерален секретар 
на ЦК на КПСС.

Завършва продажбата на златния 
резерв от периода 1962-1964 г. 
Продадени са повече от 20 тона 
злато, за да се погаси част от 
външния дълг на страната.

Опит за преврат

Осъществен е неуспешен опит за 
военен преврат срещу Тодор Живков. 
Водачи на преврата са Иван 
Тодоров-Горуня и ген. Цвятко Анев.

Създава се Шесто управление на 
Държавна сигурност „за борба с 
идеологическата диверсия и т.н."

Юлски пленум на ЦК на БКП
Приети са "Основните положения за развитие на 
системата на управление на нашето общество", 
задаващи курса на реформи в икономиката.

Девети Световен младежки фестивал 
се провежда в София.

Най-дългата година
Студентски протести и вълнения из Европа.

Пражката пролет
В потушването на протестите се включват 
страните във Варшавския договор в това число 
и България.

САБ и ICOMOS

Създададен е САБ (Съюз на 
архитектите в България), 
както и Българския национален 
комитет на ICOMOS.

Тодор Живков на власт
Антон Югов е отстранен от 
министърпредседателския пост. 

Тодор Живков става новият 
министър-председател и поема 
контрола върху цялата власт в 
държавата.

Осми конгрес на БКП
Приета е двадестгодишна програма за развитие 
на икономиката, която стъпва върху отраслите 
енергетика, металургия, машиностроене и 
химическа промишленост.

Издига се лозунга за новия социалистически човек, 
който се отличава с "високи духовни и морални 
потребности".

Обръща се внимание на крайния потребител чрез 
програма за развитие на леката промишленост.

Закрит е лагерът "Белене". Открит е лагерът "Слънчев бряг". 

Приключва процеса на 
колективизация на земята.

Поради факта, че през изминалата 1941 г. 
България влиза във Втората световна 
война на страната на Тристранния пакт, 
САЩ обявява война на България.

На 28-ми август, 1943 г. 
умира цар Борис III (49г.)

София е бомбардирана
Бомбардировките над София. 
Декември 1943 - януари 1944 г.

Септемврийският преврат
Съветските войски влизат в България.  На 9 септември 1944 
г. Отечественият фронт извършва държавен преврат.

България участва 
във военни действа.Край на Втората световна война.България става Народна република.Политически гонения

От 1948 г. управляващите успяват да 
наложат своите разбирания за 
„прочистване“ на студенти „с реакционен 
произход“, а и за техните „буржоазни прояви“. 
Задачата е възложена на Съюза на 
народната младеж.

Пети конгрес на БКП/БРП
Зададена е първата петилетка (1949-53 г.). 
Започва мащабна индустриализация, която 
трябва да превърне България от аграрна в 
индустриална икономика. Партията се 
преименува на БКП.

Лансира се новата естетическа доктрина 
на „социалистическия реализъм“. 

Тя е заявена като „единствено правилния 
метод за художествено творчество“.

Георги Димитров умира по 
време на посещение в Москва.

Създава се Съвета за 
иконимическа взаимопомощ (СИВ).

Започва мащабната 
индустриализация в страната.

Открит е лагерът "Белене".

Държавният бюджетен дефицит надхвърля 60%.

Създава се системата за прием във 
висшето образование чрез привилегии.

Реформите от '55
Във връзка с решение на Политбюро на ЦК на БКП за премахване 
на съществуващите слабости в учебно-възпитателната и 
научно-изследователската работа на висшите учебни заведения, 
министърът на културата излиза с специална заповед за 
намаление на натовареността на студентите и ликвидиране 
на повторенията, които съшествуват в някои учебни програми.

Създава се Министерство на просвещението и 
културата. Търси се интеграция между образование 
и култура. Вълко Червенков става министър.

Закон за Висшето 
образование от 1958 г.

Реформите от 59'
На съвместно заседание на ЦК на БКП и Министерски съвет са приети 
"Основни положения за преустройство на образователната система" с 
акцент върху връзката на обучението с призводителния труд.

Увеличават се производствените практики. Акценти има и върху 
повишаване на теоретичната подготовка в съответсвие с 
научно-технологичния прогрес и развитие на идеологическата 
подготовка. Препоръчва се намаляване на седмичната заетност на 
студентите на 32 часа на седмица за първите три години и 30 часа за 
последните две.

Създава се Министерсво на културата. 
То поема отговорностите на (КНИК).

Реформите от 71-ва.
Октомврийският пленум на ЦК на БКП е посветен на интеграцията на 
висшите училища с научните институти. Идеята е да бъде изграден нов тип 
научно-организационни структури - единни центрове за наука и подготвка на 
кадри по различни научни направления под контрола на новосъздадения 
Държавен комитет за наука, технически прогрес и висше образование.

Запланувана е също и цялостна, дългосрочна програма за подобряване на 
материалната база.

Заповед на КНТПВО 
По заповед от зам.председателя на КНТПВО се 
създава комисия за изготвяне на програма за 
развитието на Архитектурното образование.

Решение на пленума наа ЦК на БКП от 
9-10.3.1977. Постановление на Политбюро на 
БКП по въпросите на архитектурата.

Реформата от 1971г. е отчетена като 
неуспешна, поради амбициозноста �. 
Търси се нов фокус на реформите във 
висшето обрзование.

Постановление №154 на Мин. съвет
Опит да се подобри финансирането на 
научноизследователската работа.

С него се узаконяват, образуваните по това време в 
няколко вузове, научноизследователски сектори (НИС). 

Ноемврийският пленум
Разглеждат се "поуките" от току-що 
проведения 22-ри конгрес на КПСС. 
Съветският пример в областта на науката 
и техниката е издигнат на пиедестал.

Пленум на ЦК на БКП относно 
"въпроса за техническия 
прогрес"
Причината е икономическа — изчерпващият се 
модел на екстензивно развитие на страната 
посредством индустриализацията.

Юлски пленум на ЦК на БКП "по въпросите 
на преустройството и по-нататъшното 
развитие на образованието".
За да се заличи неблагоприятното впечатление за непрекъснати и 
безрезултатни реформи,  ЦК на БКП се отказва от практиката да 
регламентира детайлно учебното дело и да посочва императивно 
начините за решаване на проблемите.

Той обявява за своя цел формирането на общите насоки и концепциите 
за реформа, която да не започне веднага, а да е резултат от 
постепенно екпериментиране с модели.

Законът за Висшето 
техническо училище
Българското инженерно-архитектурно дружество (БИАД) прави 
нов проектозакон, който се внася в Народното събрание от 
министъра на обществените сгради, пътищата и 
благоустройството и от министъра на народното просвещение. 
Приетият от Народното събрание закон излиза в Държавен 
вестник на 12-ти юли 1941г.

Изменение и допълнение на закона 
за Висшето техническо училище
На 24.10.1945 г. е обнародвана Наредба-закон за измение и 
допълнение на закона за ВТУ, с който ВТУ се преобразавува в 
Държавна политехника.

Камера на народната култура

Създава се Камара на народната култура с 
председател арх. Александър Обретенов.

Закон за висшето образование от 1948г.
Основната идея е да се вземат положителните страни на предходния 
закон, но да бъде олекотен и по-лесно приложим.

Въведена е Висшата атестационна 
комисия (ВАК) - основен орган за даване 
на академични степени.

Разширяване на сградни фондове
В края на 60-те години има 26 ВУЗ-а с над 80 хил. студенти, 
70% от които са в обявените за приоритетни технически, 
икономически и селскостопански висши училища.

Това дава основа за разширяване на сградния фонд чрез нови 
сградите на ВУЗ-овете и общежития за студентите.

Разширяване на сградни фондове
В края на 60-те години има 26 ВУЗ-а с над 80 хил. студенти, 
70% от които са в обявените за приоритетни технически, 
икономически и селскостопански висши училища.

Това дава основа за разширяване на сградния фонд чрез нови 
сградите на ВУЗ-овете и общежития за студентите. На фокус се поставя осъществяването на „научно-

техническата революция“ като залог за „спечелване 
на битката с капитализма“. В следващите години се 
увеличава приема на студентите в техническите 
специалности. Съкращават се учебните планове за 
по-бързо и ефективно изкарване на подготвени кадри. 
Подчертава се необходимостта за засилване на 
научноизследователската работа в университетите.
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В началото на ноември след проведен таен 
избор за декан на Aрхитектурен факултет 
за втори пореден мандат е избран проф. арх. 
Иван Никифоров.

В началото на ноември след проведен таен 
избор за декан на Aрхитектурен факултет 
за втори пореден мандат е избран проф. арх. 
Иван Никифоров.

Дипломира се първият 
випуск архитекти във 
ВСУ Варна. 

Дипломира се първият 
випуск архитекти във 
ВСУ Варна. 

Архитектура в НБУ
С решение на Академичния съвет на НБУ 
през 2007 г. дизайнерите и архитектите в 
департамент „Пластични изкуства“ се 
обособяват в отделен департамент 
„Дизайн и архитектура“.

Архитектура в НБУ
С решение на Академичния съвет на НБУ 
през 2007 г. дизайнерите и архитектите в 
департамент „Пластични изкуства“ се 
обособяват в отделен департамент 
„Дизайн и архитектура“.

Оттегляне на МАА от ВСУ 
"Любен Каравелов"
След скандал между МАА и ръковорството 
на ВСУ "Любен Каравелов" относно 
специалността „Строителство и 
архитектура на сгради и съоръжения” 
МАА се оттегля от партньорската си 
роля в архитектурния факултет.

Оттегляне на МАА от ВСУ 
"Любен Каравелов"
След скандал между МАА и ръковорството 
на ВСУ "Любен Каравелов" относно 
специалността „Строителство и 
архитектура на сгради и съоръжения” 
МАА се оттегля от партньорската си 
роля в архитектурния факултет.

Националната агенция за оценяване и 
акредитация одобрява проект за откриване 
на магистърска програма „Архитектура” в 
професионалното направление 5.7. 
Архитектура, строителство и геодезия.

Националната агенция за оценяване и 
акредитация одобрява проект за откриване 
на магистърска програма „Архитектура” в 
професионалното направление 5.7. 
Архитектура, строителство и геодезия.

Акредитация в НБУ
Магистърската програма „Архитектура” в 
НБУ получава акредитация с отлична оценка 
за нов петгодишен срок.

В департамент „Архитектура” се обучават 
260 студенти.

Акредитация в НБУ
Магистърската програма „Архитектура” в 
НБУ получава акредитация с отлична оценка 
за нов петгодишен срок.

В департамент „Архитектура” се обучават 
260 студенти.

Първата "Pecha Kucha Night" за 
архитектура и дизайн, 
организирана от сградата.com.

Първата "Pecha Kucha Night" за 
архитектура и дизайн, 
организирана от сградата.com.

Провежда се форум "Abitare 
Talks" на тема "Трябват ли ни 
музеи и галерии", организиран 
от списание "Абитаре" .

Провежда се форум "Abitare 
Talks" на тема "Трябват ли ни 
музеи и галерии", организиран 
от списание "Абитаре" .

Прожектиране
В УАСГ е открито студио за 
свободна работа на студенти - 
"Прожектиране".

Прожектиране
В УАСГ е открито студио за 
свободна работа на студенти - 
"Прожектиране". Проф.арх. Асен Писарски 

става декан на Архитек-
турния факултет.

Проф.арх. Асен Писарски 
става декан на Архитек-
турния факултет. Интерарх '09

Доминик Перо и Алваро Сиза 
участват във форума.

Интерарх '09
Доминик Перо и Алваро Сиза 
участват във форума.

One Architecture Week 
Първо издание на фестивала One Architecture Week на 
тема „Да изградим бъдеще: архитекти/инвеститори"

One Architecture Week 
Първо издание на фестивала One Architecture Week на 
тема „Да изградим бъдеще: архитекти/инвеститори"

Архитектурен успех за проф. арх. 
Георгий Станишев.

България участва на Венецианското 
архитектурно биенале. Куратори на 
българския павилион са арх. Георгий 
Станишев и Весела Ножарова.

Архитектурен успех за проф. арх. 
Георгий Станишев.

България участва на Венецианското 
архитектурно биенале. Куратори на 
българския павилион са арх. Георгий 
Станишев и Весела Ножарова.

Лекция на д-р Патрик Шумахер, директор 
на архитектурното бюро и съдружник на 
Zaha Hadid в рамките на Европейските 
архитектурни седмици в България, 2007.

Лекция на д-р Патрик Шумахер, директор 
на архитектурното бюро и съдружник на 
Zaha Hadid в рамките на Европейските 
архитектурни седмици в България, 2007.

През януари арх. Павел Попов инициира и 
изготвя фотоизложба – учебни практики. 
Изложбата представя ретроспекция на 
учебните пътувания на студенти и 
преподаватели в България от 1965-та 
година насам.

През януари арх. Павел Попов инициира и 
изготвя фотоизложба – учебни практики. 
Изложбата представя ретроспекция на 
учебните пътувания на студенти и 
преподаватели в България от 1965-та 
година насам.

Топла връзка
Завършва се топлата връзка между 
новата и старата сграда. Библиотеката 
на УАСГ се мести в новата сграда.

Топла връзка
Завършва се топлата връзка между 
новата и старата сграда. Библиотеката 
на УАСГ се мести в новата сграда.

Интерарх '06
Във форума участват Марио Бота, 
Ричард Ингланд и др.

Интерарх '06
Във форума участват Марио Бота, 
Ричард Ингланд и др.

През март се организира кръгла 
маса във Варна по въпросите за 
архитектурното образование.

През март се организира кръгла 
маса във Варна по въпросите за 
архитектурното образование.

Издаден е Алманах за историята на УАСГ.Издаден е Алманах за историята на УАСГ.

През април България подписва Договора за 
присъединяване към Европейския съюз, който на 
11 май е ратифициран от  народното събрание.

След редовни парламентарни избори, спечелени от 
БСП, се съставя правителство на Тройната коалиция 
(БСП, ДПС и НДСВ), оглавено от Сергей Станишев .

Продължават обсъжданията за реформата. 
Темите, които се разискват през годината са:

1) дали отделните три направления за 
специализация да водят до три "специалности" 
архитектура;

2) колко да е седмичната заетност на 
студените;

3) възможно ли е "Въведение в архитектурното 
проектиране" да бъде поето от катедра 
"Обществени сгради" или да се обособи нова 
катедра за целите на въвеждащите дисциплини.

Продължават обсъжданията за реформата. 
Темите, които се разискват през годината са:

1) дали отделните три направления за 
специализация да водят до три "специалности" 
архитектура;

2) колко да е седмичната заетност на 
студените;

3) възможно ли е "Въведение в архитектурното 
проектиране" да бъде поето от катедра 
"Обществени сгради" или да се обособи нова 
катедра за целите на въвеждащите дисциплини.

Териториалното 
устройство влиза 
във ВИАС
В преходния учебен план катедра 
"Градоустройство" започва преподаването на 
лекции по "Териториално устройство" в осми 
семестър.

Териториалното 
устройство влиза 
във ВИАС
В преходния учебен план катедра 
"Градоустройство" започва преподаването на 
лекции по "Териториално устройство" в осми 
семестър.

Опазването влиза 
във ВИАС
След разговори между арх. Пейо Бербенлиев и 
арх. Тодор Кръстев започват серия дипломни 
проекти върху исторически селища с фокус 
"Опазване на архитектурното наследство". 
През учебната 1981/82 г. за първи път трима 
студенти разработват дипломни работи в 
това направление.

Опазването влиза 
във ВИАС
След разговори между арх. Пейо Бербенлиев и 
арх. Тодор Кръстев започват серия дипломни 
проекти върху исторически селища с фокус 
"Опазване на архитектурното наследство". 
През учебната 1981/82 г. за първи път трима 
студенти разработват дипломни работи в 
това направление.

Решение на 
Мин. съвет
Връщат процеса на уточняване на 
новия учебен план. Решенията са:

- през следващата година да се 
приложи третата степен на обучение;
- до 1.11. Институтът да премине на 
новия икономически механизъм;
- срокът на обучение да остане 5 год.;
- да не се създават нови катедри, а да 
се обособяват секции;
- да се намали натоварването на 
студентите;
- да се въведат нови дисциплини и 
факултативни предмети.

Решение на 
Мин. съвет
Връщат процеса на уточняване на 
новия учебен план. Решенията са:

- през следващата година да се 
приложи третата степен на обучение;
- до 1.11. Институтът да премине на 
новия икономически механизъм;
- срокът на обучение да остане 5 год.;
- да не се създават нови катедри, а да 
се обособяват секции;
- да се намали натоварването на 
студентите;
- да се въведат нови дисциплини и 
факултативни предмети.

Край на 
Реформата '78 - '83
Финализиране на новия учебен план за 
учебната 1983/1984 г.

Срок на обучение: 5,5 години

Тристепенна структура: 

I-II курс: единна фундаментална 
подготовка на всички студенти

III-IV курс: подготовка на специалисти с 
широк профил;

V-VI курс: 6 избора за специализация:
1-3) сгради и комплекси (жилищни, 
обществени или промишлени); 
4) териториално, ландшафтно и селищно 
устройство;
5) интериор и дизайн на архитектурата;
6) архитектурно наследство.

Край на 
Реформата '78 - '83
Финализиране на новия учебен план за 
учебната 1983/1984 г.

Срок на обучение: 5,5 години

Тристепенна структура: 

I-II курс: единна фундаментална 
подготовка на всички студенти

III-IV курс: подготовка на специалисти с 
широк профил;

V-VI курс: 6 избора за специализация:
1-3) сгради и комплекси (жилищни, 
обществени или промишлени); 
4) териториално, ландшафтно и селищно 
устройство;
5) интериор и дизайн на архитектурата;
6) архитектурно наследство.

Професионална 
номенклатура
Приема се професионалната 
номенклатура. Съгласно нея има 
31 професионални направления, 
разпределени в десет раздела. 

Разделът "Архитектура, 
строителство и геодезия" е с 
3 професионални направления и 
8 специалности. 

Професионално направление 
8.1.Архитектура е със срок на 
обучение 5,5 години.

Професионална 
номенклатура
Приема се професионалната 
номенклатура. Съгласно нея има 
31 професионални направления, 
разпределени в десет раздела. 

Разделът "Архитектура, 
строителство и геодезия" е с 
3 професионални направления и 
8 специалности. 

Професионално направление 
8.1.Архитектура е със срок на 
обучение 5,5 години.

Интерарх '83
Самостоятелна изложба на Кишо 
Куракава в рамките на биеналето.

Създаден е Международния форум 
на младите архитекти.

Излиза първи брой на сп. 
"Архитектура и общество" . 
Редактор на списанието е арх. 
Георгий Станишев.

Интерарх '83
Самостоятелна изложба на Кишо 
Куракава в рамките на биеналето.

Създаден е Международния форум 
на младите архитекти.

Излиза първи брой на сп. 
"Архитектура и общество" . 
Редактор на списанието е арх. 
Георгий Станишев.

Нов учебен план
Официално, от 15-ти септември 1984, е 
въведен новият учебен план. Третата 
степен на обучение започва с настоящия 
тогава V курс, в IX семестър.

Нов учебен план
Официално, от 15-ти септември 1984, е 
въведен новият учебен план. Третата 
степен на обучение започва с настоящия 
тогава V курс, в IX семестър.

Първи компютри за 
студентите
За целите на новата дисциплина "Програмиране и 
използване на електронно изчислителните системи 
в архитектурното проектиране" зала 805 е 
обзаведена с 14 броя компютри и една машина IBM. 
Създава се Лабораторията за автоматизирани 
способи в архитектурното проектиране (ЛАСАП) с 
ръководител доц. арх. Тома Вакарелски.

Първи компютри за 
студентите
За целите на новата дисциплина "Програмиране и 
използване на електронно изчислителните системи 
в архитектурното проектиране" зала 805 е 
обзаведена с 14 броя компютри и една машина IBM. 
Създава се Лабораторията за автоматизирани 
способи в архитектурното проектиране (ЛАСАП) с 
ръководител доц. арх. Тома Вакарелски.Стартира процес 

на нови реформи
Във връзка с Пакет документи от СВО за 
по-натъшно развитие и преустройство на 
висшето образование във Факултета се 
повдигат две основни теми:

I: Създване на тристепенна квалификация 
по специалност "Архитектура"

II: Засилване на автономията на 
архитектурното образование.

Стартира процес 
на нови реформи
Във връзка с Пакет документи от СВО за 
по-натъшно развитие и преустройство на 
висшето образование във Факултета се 
повдигат две основни теми:

I: Създване на тристепенна квалификация 
по специалност "Архитектура"

II: Засилване на автономията на 
архитектурното образование.

МАА
Създадена е Международна академия на 
архитектурата (МАА) с председател 
арх. Георги Стоилов.

МАА
Създадена е Международна академия на 
архитектурата (МАА) с председател 
арх. Георги Стоилов.

Решение на Разширения декански 
съвет за осигуряване на постоянно 
работно място за всеки студент  
преддипломант.
Поставя се за цел в бъдеще да се търсят 
възможности за обхващане и на останалите курсове.

Решение на Разширения декански 
съвет за осигуряване на постоянно 
работно място за всеки студент  
преддипломант.
Поставя се за цел в бъдеще да се търсят 
възможности за обхващане и на останалите курсове.

Във връзка с първата тема се разработва проект 
за три квалификационни равнища:

I степен: 
Срок на обучение: 4,5 години, без дипломна работа 
Звание: "помощник-архитект"
Цел: помощник технически и технически 
ръководители, служители в инвестиционната 
политика, помощен кадър в проектанските 
институти и организации или техническите 
служби на селищните системи
Брой: не повече от 20% от всички студенти във 
факултета. На 4-5 човека да се позволява 
преминаване във второто квалификационно 
равнище.

II степен: 
Срок: 10 семестъра + дипломен семестър
Звание: "архитект" или "дипломиран архитект"
Учебен процес: не се различава много от 
съществуващия
Брой: 80% от всички студенти във факултета

III степен: 
Срок: 2-годишна специализация
Звание: "специалист в областта на ..."
Учебен процес: по индивидуални учебни планове
Брой: 5-6 души студенти-отличници, завършили 
II-ро равнище и работили 3-5 години в практиката.

Във връзка с първата тема се разработва проект 
за три квалификационни равнища:

I степен: 
Срок на обучение: 4,5 години, без дипломна работа 
Звание: "помощник-архитект"
Цел: помощник технически и технически 
ръководители, служители в инвестиционната 
политика, помощен кадър в проектанските 
институти и организации или техническите 
служби на селищните системи
Брой: не повече от 20% от всички студенти във 
факултета. На 4-5 човека да се позволява 
преминаване във второто квалификационно 
равнище.

II степен: 
Срок: 10 семестъра + дипломен семестър
Звание: "архитект" или "дипломиран архитект"
Учебен процес: не се различава много от 
съществуващия
Брой: 80% от всички студенти във факултета

III степен: 
Срок: 2-годишна специализация
Звание: "специалист в областта на ..."
Учебен процес: по индивидуални учебни планове
Брой: 5-6 души студенти-отличници, завършили 
II-ро равнище и работили 3-5 години в практиката.

Квалификационна карта
Във връзка със задачата от Министерството 
на образованието и науката се разработва 
Квалификационна карта на специалност 
"Архитектура", професионално направление 
Архитектура, шифър 02-17-00.

Квалификационна карта
Във връзка със задачата от Министерството 
на образованието и науката се разработва 
Квалификационна карта на специалност 
"Архитектура", професионално направление 
Архитектура, шифър 02-17-00.

Интерарх '85
Втора международна среща-дискусия на 
студентите по архитектура на тема: 
„Нови концепции за масовото жилище". 
Самостоятелна изложба на Тадао Андо в 
София, ЦДА.

Интерарх '85
Втора международна среща-дискусия на 
студентите по архитектура на тема: 
„Нови концепции за масовото жилище". 
Самостоятелна изложба на Тадао Андо в 
София, ЦДА.

Кръгла маса
Проблемът на архитектурното 
образование в условията на 
научно-техническата революция.

Кръгла маса
Проблемът на архитектурното 
образование в условията на 
научно-техническата революция.

"Нови тенденции в архитектурата": 
изложба и дискусия на творби на млади 
архитекти, организирана от САБ.

"Нови тенденции в архитектурата": 
изложба и дискусия на творби на млади 
архитекти, организирана от САБ. Проф. арх. Иван Никифоров 

става декан на Архитектурния 
факултет.

Проф. арх. Иван Никифоров 
става декан на Архитектурния 
факултет.

Нова катедра
От катедра "Жилищни сгради" се отделя новата 
катедра "Интериор и дизайн за архитектурата" 
с ръководител проф. ажрх. Кирил Бойчев.

Нова катедра
От катедра "Жилищни сгради" се отделя новата 
катедра "Интериор и дизайн за архитектурата" 
с ръководител проф. ажрх. Кирил Бойчев.

Експерименти с дигитални методи 
при изчертаване на „Новата сграда“

При изготвянето на работния проект за последния 
етап на "новата сграда" се използват екпериментални 
подходи на изчертване чрез използване на 
изчислителна техника. Като част от дисертацията 
си екпериментите провежда арх. Боян Георгиев.

Експерименти с дигитални методи 
при изчертаване на „Новата сграда“

При изготвянето на работния проект за последния 
етап на "новата сграда" се използват екпериментални 
подходи на изчертване чрез използване на 
изчислителна техника. Като част от дисертацията 
си екпериментите провежда арх. Боян Георгиев.

Архитектурен успех на 
проф. арх. Стефан Попов

Сградата на Родопския драматичен 
театър е завършена. Ръководители 
на проекта са арх. Стефан Попов и 
арх. Мария Афанасиева.

Архитектурен успех на 
проф. арх. Стефан Попов

Сградата на Родопския драматичен 
театър е завършена. Ръководители 
на проекта са арх. Стефан Попов и 
арх. Мария Афанасиева.

Архитектурен успех на 
проф. арх. Владимир 
Роменски

Сградата на Интерпред
(гр. София) е завършена.

Архитектурен успех на 
проф. арх. Владимир 
Роменски

Сградата на Интерпред
(гр. София) е завършена.

На 14 декември, в залата на ЦДНА е 
проведено тържествено честване на 
"40 години архитектурно образование" 
в България.

На 14 декември, в залата на ЦДНА е 
проведено тържествено честване на 
"40 години архитектурно образование" 
в България.

Специализации. В тях се четат лекции в 
съответното направеление. Има 2 проекта на 
семестър. Един от двата проекта от IX семестър 
преминава в X като работен и се разбратва с 
помощта на консултанти по всички специалности. 
Дипломните проекти се разбработват с реални 
планови задания върху конкретни терени.

Степени. Всички завършили, независимо коя 
специалност, носят званието "архитект". 
Не се въвежда степен "помощник-архитект" след 
приключване на IV курс.

Нови дисциплини. Програмиране и използване на ЕИТ, 
Екология, Социология, Дизайн за архитектурата, 
Архитектура на инженерните съоражения, Теория на 
архитектурата, Управление на арх. строителство.

Нов преддипломен стаж. 12 седмици във водещи 
проектантски и научно-изследователски 
институти под ръководството на изявени 
архитекти.

Нова катедра. Интериор и дизайн за архитектурата
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планови задания върху конкретни терени.

Степени. Всички завършили, независимо коя 
специалност, носят званието "архитект". 
Не се въвежда степен "помощник-архитект" след 
приключване на IV курс.

Нови дисциплини. Програмиране и използване на ЕИТ, 
Екология, Социология, Дизайн за архитектурата, 
Архитектура на инженерните съоражения, Теория на 
архитектурата, Управление на арх. строителство.

Нов преддипломен стаж. 12 седмици във водещи 
проектантски и научно-изследователски 
институти под ръководството на изявени 
архитекти.

Нова катедра. Интериор и дизайн за архитектурата

Победа на Арх. 
факултет
До края на годината Факултетът успява да 
извоюва пред Министеството старите си 
решения, свързани с увеличаване на срока на 
обучение и създаване на нови катедри.

Победа на Арх. 
факултет
До края на годината Факултетът успява да 
извоюва пред Министеството старите си 
решения, свързани с увеличаване на срока на 
обучение и създаване на нови катедри.

Завършен е предпоследният 
етап от строителството

Окончателно са завършени 
блокове 2(Б), 5, както и 
блоковете 4 и 6 с Централната 
лаборатория по строителни 
конструкции, столовите, 
големите лекционни зали.

Завършен е предпоследният 
етап от строителството

Окончателно са завършени 
блокове 2(Б), 5, както и 
блоковете 4 и 6 с Централната 
лаборатория по строителни 
конструкции, столовите, 
големите лекционни зали.

ВИАС празнува 
40-годишен юбилей 
ВИАС празнува 
40-годишен юбилей 

Архитектурно биенале
Провежда се първото Биенале на 
архитектурата - Интерарх '81.

Архитектурно биенале
Провежда се първото Биенале на 
архитектурата - Интерарх '81.

Проф. арх. Стефан Стефанов става 
декан на Архитектурния факултет
Проф. арх. Стефан Стефанов става 
декан на Архитектурния факултет

Архитектурен успех на 
проф. Валентин Старчев

Завършен е паметника 
“1300 години България” 
в София.

Архитектурен успех на 
проф. Валентин Старчев

Завършен е паметника 
“1300 години България” 
в София.

Архитектурен успех на 
проф. Крум Дамянов

Памертник "Създатели на 
българската държава" 
в Шумен е завършен. 

Екипът включва също арх. 
Георги Гечев, арх. Благой 
Атанасов и скултура Иван 
Славов.

Архитектурен успех на 
проф. Крум Дамянов

Памертник "Създатели на 
българската държава" 
в Шумен е завършен. 

Екипът включва също арх. 
Георги Гечев, арх. Благой 
Атанасов и скултура Иван 
Славов.

Архитектурен успех на 
проф. арх. Георги Папагалов

Художествената галерия в 
Казанлък е завършена.

Архитектурен успех на 
проф. арх. Георги Папагалов

Художествената галерия в 
Казанлък е завършена.

Противопоставяне
Факултетът не одобрява спуснатите планове за реформи. 
Разбработва се становище, в което се противопоставя на 
следните предписания, спуснати от Минстерството:

- намаляване на срока на обучение от 5,5 г. на 5г.;
- преименуването на ВИАС във "Висше техническо училище";
- създаването на Институт по строителство и 
архитектура в Плевен;
- създаването с три-годишен срок на обучение на звание 
"помощник-архитект", от което проектантската, 
научно-изследователската и строителната практика в 
България няма нужда;

Противопоставяне
Факултетът не одобрява спуснатите планове за реформи. 
Разбработва се становище, в което се противопоставя на 
следните предписания, спуснати от Минстерството:

- намаляване на срока на обучение от 5,5 г. на 5г.;
- преименуването на ВИАС във "Висше техническо училище";
- създаването на Институт по строителство и 
архитектура в Плевен;
- създаването с три-годишен срок на обучение на звание 
"помощник-архитект", от което проектантската, 
научно-изследователската и строителната практика в 
България няма нужда;

Развръзка
Академичният съвет на ВИАС приема два 
варианта за новото архитектурно образование 
– с и без квалификационни равнища.

Приема се предложението за осигуряване на 
трима преподаватели в една учебна група.

Остава въпросът за постоянни работни място 
за всички студенти. Той може да се реши, само 
ако съботите влязат в учебния процес, а 
преподавателите по Стоманобетон, 
Стоманени и Дървени конструкции и др. 
инженери се включат в състава на катедра 
"Сградостроителство".

Развръзка
Академичният съвет на ВИАС приема два 
варианта за новото архитектурно образование 
– с и без квалификационни равнища.

Приема се предложението за осигуряване на 
трима преподаватели в една учебна група.

Остава въпросът за постоянни работни място 
за всички студенти. Той може да се реши, само 
ако съботите влязат в учебния процес, а 
преподавателите по Стоманобетон, 
Стоманени и Дървени конструкции и др. 
инженери се включат в състава на катедра 
"Сградостроителство".

Катедра "Сградостроителство" 
започва да води дипломни проекти
Характерът на разработките е преди всичко 
изследователски и е обвързан с новите проблеми, които 
предизвикват внедряването на техническия прогрес в 
проектирането и строителството.

Поради тези свои специфики катедрата поддържа 
становището, че трябва да започне воденето и на 
преддипломни проекти.

Катедра "Сградостроителство" 
започва да води дипломни проекти
Характерът на разработките е преди всичко 
изследователски и е обвързан с новите проблеми, които 
предизвикват внедряването на техническия прогрес в 
проектирането и строителството.

Поради тези свои специфики катедрата поддържа 
становището, че трябва да започне воденето и на 
преддипломни проекти.

Деидeологизация на 
ръководството
През декември след заповед от МОН се обявява, че до 
края на годината трябва да се проведат свободни 
избори за факултетни и катедрени ръководители.

На катедрите се оставя свобода сами да изберат 
ръководителите си след провеждане на тайно 
гласуване.

На факултативен съвет се набляга факта, че няма 
условия по отношение на мандатност и партийна 
принадлежност на кандидатите.

Деидeологизация на 
ръководството
През декември след заповед от МОН се обявява, че до 
края на годината трябва да се проведат свободни 
избори за факултетни и катедрени ръководители.

На катедрите се оставя свобода сами да изберат 
ръководителите си след провеждане на тайно 
гласуване.

На факултативен съвет се набляга факта, че няма 
условия по отношение на мандатност и партийна 
принадлежност на кандидатите.

Януарски искания 
на студентите
В началото на годината във 
факултативния съвет постъпват 
студентски декларации и искания за 
промяна на програмата.

Искания на студентите от III-IV курс: 

- дисциплината "Организация и 
икономика 
в строителстовото" да се припознае 
за идеологическа и следователно да 
стане факултативна;
- дисциплината "Моделиране" да се 
изучава и през IV курс"

Януарски искания 
на студентите
В началото на годината във 
факултативния съвет постъпват 
студентски декларации и искания за 
промяна на програмата.

Искания на студентите от III-IV курс: 

- дисциплината "Организация и 
икономика 
в строителстовото" да се припознае 
за идеологическа и следователно да 
стане факултативна;
- дисциплината "Моделиране" да се 
изучава и през IV курс"

Факултативният съвет осъжда 
ултимативния тон на студентите. 
Исканията не се приемат, но се 
правят отстъпки.

Искания на дипломантите: 

В дипломните комисии да се 
включат преподаватели от всички 
архитектурни катедри, от САБ и от 
инженерните катедри. 

Искането се приема. Увеличава се 
времето за предаване. Препоръчва се 
при рецензирането да има двама 
рецензенти (един вътрешен и един 
външен). Препоръчва се в дипломната 
комисия на съответния дипломант да 
не присъства ръководителят му.

Факултативният съвет осъжда 
ултимативния тон на студентите. 
Исканията не се приемат, но се 
правят отстъпки.

Искания на дипломантите: 

В дипломните комисии да се 
включат преподаватели от всички 
архитектурни катедри, от САБ и от 
инженерните катедри. 

Искането се приема. Увеличава се 
времето за предаване. Препоръчва се 
при рецензирането да има двама 
рецензенти (един вътрешен и един 
външен). Препоръчва се в дипломната 
комисия на съответния дипломант да 
не присъства ръководителят му.

Априлски искания на 
студентите
През април студентите от Архитектурния 
факултет внасят декларация със следните нови 
искания:

- въвеждане на задочно обучение по архитектура;
- намаляване на седмичната заетост;
- намаляване на часовете по инженерните 
дисциплини.

Студентите получават отказ и се осъжда 
ултимативният им тон.

Априлски искания на 
студентите
През април студентите от Архитектурния 
факултет внасят декларация със следните нови 
искания:

- въвеждане на задочно обучение по архитектура;
- намаляване на седмичната заетост;
- намаляване на часовете по инженерните 
дисциплини.

Студентите получават отказ и се осъжда 
ултимативният им тон.

ВИАС е окупуран
Като част от общия студентски протест на 
15-ти юни ВИАС е окупиран от група студенти.

Ръководството на университета реагира 
силно против окупацията и приема декларация 
за осъждането ù.

ВИАС е окупуран
Като част от общия студентски протест на 
15-ти юни ВИАС е окупиран от група студенти.

Ръководството на университета реагира 
силно против окупацията и приема декларация 
за осъждането ù.

Студентски натиск
През Ноемврийското общо събрание студентите 
оказват натиск чрез заплахи за ново блокиране на 
университета и успяват да вкарат в дневния ред 
въпроса относно новия правилник за правата и 
задълженията на студентите, както и за отпада-
нето на задължителното присъствие на лекции.

Студентски натиск
През Ноемврийското общо събрание студентите 
оказват натиск чрез заплахи за ново блокиране на 
университета и успяват да вкарат в дневния ред 
въпроса относно новия правилник за правата и 
задълженията на студентите, както и за отпада-
нето на задължителното присъствие на лекции.

Мрежата на ЕАСА в България
Чуждестранни студенти от международната 
мрежа на ЕАСА посещават България за 
координациона среща.

На път за Манастира Св. Кирик и Юлита, 
студентите спят в сградата на ВИАС.

Мрежата на ЕАСА в България
Чуждестранни студенти от международната 
мрежа на ЕАСА посещават България за 
координациона среща.

На път за Манастира Св. Кирик и Юлита, 
студентите спят в сградата на ВИАС.

Факултетът обсъжда
На факултативен съвет се обсъжда дали изборът на 
ръководители е спешен, предвид факта че в Народното 
събрание започват обсъждания за автономията на 
ВУЗ-овете в страната.

Повдига се въпросът за автономия на архитектурното 
образование в архитектурен институт. Взима се 
решение след приемане на Закона за автономията на ВУЗ 
да се проведе общо събрание на Архитектурен факултет 
отностно казуса.

В края на годината се провеждат вътрешни тайни 
избори за ръководители на катедрите. Катедра 
"Обществени сгради" излиза със заявление, че няма да 
проведе избор поради по-неотложния въпрос отностно 
автономията на архитектурното образование.

Факултетът обсъжда
На факултативен съвет се обсъжда дали изборът на 
ръководители е спешен, предвид факта че в Народното 
събрание започват обсъждания за автономията на 
ВУЗ-овете в страната.

Повдига се въпросът за автономия на архитектурното 
образование в архитектурен институт. Взима се 
решение след приемане на Закона за автономията на ВУЗ 
да се проведе общо събрание на Архитектурен факултет 
отностно казуса.

В края на годината се провеждат вътрешни тайни 
избори за ръководители на катедрите. Катедра 
"Обществени сгради" излиза със заявление, че няма да 
проведе избор поради по-неотложния въпрос отностно 
автономията на архитектурното образование.

Деидеологизация 
на учебния план
В края на годината са преустановени 
упражненията, лекциите и държавният 
изпит по идеологическите дисциплини 
за неопределено време.

Деидеологизация 
на учебния план
В края на годината са преустановени 
упражненията, лекциите и държавният 
изпит по идеологическите дисциплини 
за неопределено време.

Приемане на преходен 
учебен план
През февруари академичен съвет приема преходните 
планове. Препоръчва се седмичната заетост да не 
надвишава 30ч. Физическото възпитание през III и IV курс 
става факултативно. Архитектурен факултет опитва 
да намали заетостта спрямо инжерените дисципилини. 
Инженерните факултети настояват, че тези часове са 
важни. Стига се до компромиси и от двете страни.

Приема се формата на първото Общо събрание.
50% хабилитирани
20% нехабилитирани
20% студенти
до 5% външни представители
до 5% служители

Катедра "Марсизъм-ленинизъм" се преименува на 
"Социално-хуманитарни науки".

Приемане на преходен 
учебен план
През февруари академичен съвет приема преходните 
планове. Препоръчва се седмичната заетост да не 
надвишава 30ч. Физическото възпитание през III и IV курс 
става факултативно. Архитектурен факултет опитва 
да намали заетостта спрямо инжерените дисципилини. 
Инженерните факултети настояват, че тези часове са 
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20% студенти
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до 5% служители

Катедра "Марсизъм-ленинизъм" се преименува на 
"Социално-хуманитарни науки".

Новата сграда е 
официално завършена
Завършен е последният етап. Той обхваща: голямата 
многофункционална зала, централното фоайе с главния 
вход, три лаборатории и 15 кабинета.

Новата сграда е 
официално завършена
Завършен е последният етап. Той обхваща: голямата 
многофункционална зала, централното фоайе с главния 
вход, три лаборатории и 15 кабинета.

ЕАСА България
През лятото се случва първото масово 
участие на студенти по архитектура 
от България в Европейската асамблея 
на студентите по архитектура (ЕАСА). 
Изданието се провежда в Марсилия.

ЕАСА България
През лятото се случва първото масово 
участие на студенти по архитектура 
от България в Европейската асамблея 
на студентите по архитектура (ЕАСА). 
Изданието се провежда в Марсилия.

Експериментално ателие
На редица факултативни съвети се обсъжда идеята за създаване на 
екпериментално учебно ателие, което да работи с една от групите. 
Екпериментът трябва да започне през следващия семестър.

Предложението се приема с минимално мнозинство и трябва да 
стартира през зимния семестър на учебната 1989/1990 г.

Студентите са свободни да кандидатстват от II семестър, I курс.

Първоначално се обсъжда вариант арх. доц. Тодор Данов да поеме 
ролята на водещ на експерименталното ателие.

В последствие за водещ е избран проф. арх. Стефан Попов.

Експериментално ателие
На редица факултативни съвети се обсъжда идеята за създаване на 
екпериментално учебно ателие, което да работи с една от групите. 
Екпериментът трябва да започне през следващия семестър.

Предложението се приема с минимално мнозинство и трябва да 
стартира през зимния семестър на учебната 1989/1990 г.

Студентите са свободни да кандидатстват от II семестър, I курс.

Първоначално се обсъжда вариант арх. доц. Тодор Данов да поеме 
ролята на водещ на експерименталното ателие.

В последствие за водещ е избран проф. арх. Стефан Попов.

Първи курс на Международната академия 
на архитектурата (МАА). Ръководители 
са Пиер Ваго и Георги Стоилов.

Първи курс на Международната академия 
на архитектурата (МАА). Ръководители 
са Пиер Ваго и Георги Стоилов.

Първо студентско допитване 
Провежда се първото студентско допитване 
по въпросите на професионалната подготовка.

Участват 30 на 100 от студентите във ВИАС.

Първо студентско допитване 
Провежда се първото студентско допитване 
по въпросите на професионалната подготовка.

Участват 30 на 100 от студентите във ВИАС.Интерарх '89.
Киянори Кикотаке посещава България.

Интерарх '89.
Киянори Кикотаке посещава България.

За автономия
Последният важен въпрос, който реформата трябва да 
реши, е за автономията на архитектурното образование 
в страната. 

За тази цел се организират три комисии, които трябва 
да изготвят доклади отностно трите съществуващи 
варианта:

I вариант - за обособяване на самостоятелен ВУЗ
Комисия: проф.В. Вълчанов, проф. С.Попов, доц. Троева

II вариант - за интегриране на архитектурното и 
художественото образование в Академия 
Комисия: проф. Татаров, проф. Старчев, доц. Делчев, ст.ас. 
Станишев

III вариант - за създаване на Висши институти по 
архитектура, строителство, хидротехника и геодезия 
в рамките на Академия по архитектура и 
строителство
Комисия в състав: проф. Писарски, проф. Ч.Ангелов. проф. 
Сиврев и доц.Панчев

След изслушване, анализиране и дискутиране на докладите 
факултативният съвет гласува по следния начин:
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За тази цел се организират три комисии, които трябва 
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След изслушване, анализиране и дискутиране на докладите 
факултативният съвет гласува по следния начин:

За вариант I
- 26 първо място
- 2 второ място
- 0 трето място

За вариант II
-  0 първо място
- 14 второ място
- 14 трето място

За вариант III
- 2 първо място
- 12 второ място
- 14 трето място

За вариант I
- 26 първо място
- 2 второ място
- 0 трето място

За вариант II
-  0 първо място
- 14 второ място
- 14 трето място

За вариант III
- 2 първо място
- 12 второ място
- 14 трето място

Факултетът в защита 
на идеите си
Факултетът се обединява около идеята да има 
само две квалификационни равнища:
I равнище - 5 г. до 5,5 г. със звание 
"дипломиран архитект"
II равнище - 1г. до 1,5г. със звание 
"дипломиран архитект - специалист".

Между I и II равнище да има интервал за практика 
от 2 до 5 години.

Други три становища, около които АФ се 
обединява са:
- в техникумите от нов тип да не се обучват 
архитекти;
- да се осигурят работни места на всички 
студенти;
- да се осигури 1 преподавател на 7 студенти по 
време на упражнение.

Факултетът в защита 
на идеите си
Факултетът се обединява около идеята да има 
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архитекти;
- да се осигурят работни места на всички 
студенти;
- да се осигури 1 преподавател на 7 студенти по 
време на упражнение.

Първи Общи събрания
Случват се през месец май. Обсъжда се структурата 
на Общите събрания и Академичния съвет. Приема се 
общото събрание да се определя от академичен съвет, 
като структурата бъде съставена от:

60% хабилитирани, 10% студенти, 
20% нехабилитирани, 10% външни

Това е варинатът с най-малко репрезентиране на 
студентското тяло.

Приема се участието на факултетите да е по равно, 
както и участниците в съветите да могат да бъдат 
членове на политически партии. Междувременно се 
гласува и вот на доверие на сегашното ръководство на 
Академичен съвет и Ректората. Вотът е приет с 231 
на 197. Предлага се новите избори да се проведат след 
трансформирането на Института в Университет. 
Повдига се темата за автономен архитектурен 
институт.

Не се приема обсъждането на нов правилник за правата 
и задълженията на студентите. По този начин 
студентите не успяват да извоюват правото си 
лекциите да нямат задължителна посещаемост.

Първи Общи събрания
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като структурата бъде съставена от:

60% хабилитирани, 10% студенти, 
20% нехабилитирани, 10% външни

Това е варинатът с най-малко репрезентиране на 
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институт.

Не се приема обсъждането на нов правилник за правата 
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студентите не успяват да извоюват правото си 
лекциите да нямат задължителна посещаемост.

Инициативен комитет
Арх. Георги Берберов, арх. Бойко Кадинов и арх. Иван 
Битраков създават студентско-преподавателски 
Инициативен комитет за откъсване на факултета в 
самостоятелна Академия по архитектура.

Инициативен комитет
Арх. Георги Берберов, арх. Бойко Кадинов и арх. Иван 
Битраков създават студентско-преподавателски 
Инициативен комитет за откъсване на факултета в 
самостоятелна Академия по архитектура.

Ноемврийско общо 
събрание 
Приема се изборите за нов ректор и Академичен 
съвет да са в края на годината, както е гласувано на 
майското заседание.

Отчетено е, че не се обсъжда достатъчно темата 
за автономен архитектурен институт от Общото 
събрание. В края на годината се провежда пряк избор 
за ректор и Академичен съвет от Общото събрание.

Ноемврийско общо 
събрание 
Приема се изборите за нов ректор и Академичен 
съвет да са в края на годината, както е гласувано на 
майското заседание.

Отчетено е, че не се обсъжда достатъчно темата 
за автономен архитектурен институт от Общото 
събрание. В края на годината се провежда пряк избор 
за ректор и Академичен съвет от Общото събрание.

ПАУСС 
Създава се ПАУСС - Първо архитектурно 
учебно студентско студио под 
ръководството на арх. проф. Стефан Попов.

Студиото се установява в зала 904.

Ателието на проф. арх. Стефан Попов включва 
по една учебна група от всеки курс.

В него се влиза през втори семестър на първи 
курс чрез лично кандидатстване и тестов 
изпит за подбор.

Преподават съвместно 8 преподаватели. 
Всички студенти работят в една зала и могат 
да слушат дискусиите и корекциите, които се 
провеждат с който и да е курс.
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учебно студентско студио под 
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курс чрез лично кандидатстване и тестов 
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Преподават съвместно 8 преподаватели. 
Всички студенти работят в една зала и могат 
да слушат дискусиите и корекциите, които се 
провеждат с който и да е курс.

Група 1109
Група студенти от обкръжението на проф. 
Крум Дамянов "окупират" складово помещение 
в зала 1108 и създават пространство за 
споделена работа и творчески екперименти.

Група 1109
Група студенти от обкръжението на проф. 
Крум Дамянов "окупират" складово помещение 
в зала 1108 и създават пространство за 
споделена работа и творчески екперименти.

Интерарх '91.
Питър Кук посещава България.

Интерарх '91.
Питър Кук посещава България.

Проект ТЕМПУС I
ВИАС започва участие в проекта ТЕМПУС I. 
Факултетът установява международно 
сътрудничествo с Leicester School of Architecture 
(UK) и Hochschule für Technik Stuttgart (Germany).

Проекът позволява обмен на преподаватели и 
студенти, както и закупуването на съвременно 
компютърно оборудване за нуждите на ЛАСАП.

Проект ТЕМПУС I
ВИАС започва участие в проекта ТЕМПУС I. 
Факултетът установява международно 
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студенти, както и закупуването на съвременно 
компютърно оборудване за нуждите на ЛАСАП.

Проект за реформа 
В новия разработващ се Проектозакон за 
висшето образование се дава основание за  
въвеждането на 4 степени в архитектурното 
образование:

Помощник архитект: 3 години
Бакалавър по архитектура: 2,5 години
Магистър по архитектура: 1,5 години
Доктор по архитектура: 3 години.

Започват екпериментални разработки на 
учебни планове във Факултета.
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Закрита е „Проблемна научно-
изследователска лаборатория по 
материално-техническата база 
на образованието“. 

За периода на съществуването си 
звеното разработва 53 научни 
теми и са направени 22 публикации в 
специалната поредица „Учебни 
сгради“, издадени от печатната 
база на Министерството.

Хората в лабораторията са приети 
като редовен състав в някои от 
катедрите.
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ВИАС празнува 
50-годишен юбилей
ВИАС празнува 
50-годишен юбилей

Студентски ателиета
Отправено е предложение от факултативния 
съвет към всички катедри и преподаватели за 
свободно сформиране на учебни студентски 
ателиета. Интерес липсва.

Студентски ателиета
Отправено е предложение от факултативния 
съвет към всички катедри и преподаватели за 
свободно сформиране на учебни студентски 
ателиета. Интерес липсва.

Законът „Панев“
Законът „Панев“ предизвиква избори във 
Факултета. През март се провежда общо 
събрание на архитектурния факултет на 
ВИАС за избор на нов декан. Единствената 
кандидатура е на проф. арх. Стефан Попов. 

На проведеното тайно гласуване един глас 
не стига на проф. Попов, за да бъде избран 
за декан.

Законът „Панев“
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На проведеното тайно гласуване един глас 
не стига на проф. Попов, за да бъде избран 
за декан.

Проект за нов 
учебен план
Разработва се проект за нов учебен план. 
В унисон с новия Проектозакон за висшето 
образование се предлагат три степени в 
архитектурното образование: бакалавър, 
магистър и доктор.

Подробно се разработват бакалавърска 
програма и учебен план. Спуска се за 
обсъждане на факултативни съвети. 

Проект за нов 
учебен план
Разработва се проект за нов учебен план. 
В унисон с новия Проектозакон за висшето 
образование се предлагат три степени в 
архитектурното образование: бакалавър, 
магистър и доктор.

Подробно се разработват бакалавърска 
програма и учебен план. Спуска се за 
обсъждане на факултативни съвети. 

Проект 
СМЕ+ №94-F-1102
Като част от проекта се прави анализ с цел 
сравняване на нашето висше инженерно 
образование с това на напредналите страни. 
Проектът цели да създаде достатъчно 
аналитичен материал, който да бъде на 
разположение на висшите структури на 
управление в България - парламент, 
правителство и МОН при вземане на решения 
от тяхна страна по отношение на бъдещото 
развитие на висшето инженерно образование. 

Анализът на архитектурното образование се 
изготвя с водещ координатор арх. Петър 
Чавов и представя критичен и обективен 
поглед над състоянието на архитектурното 
образование в страната.

Проект 
СМЕ+ №94-F-1102
Като част от проекта се прави анализ с цел 
сравняване на нашето висше инженерно 
образование с това на напредналите страни. 
Проектът цели да създаде достатъчно 
аналитичен материал, който да бъде на 
разположение на висшите структури на 
управление в България - парламент, 
правителство и МОН при вземане на решения 
от тяхна страна по отношение на бъдещото 
развитие на висшето инженерно образование. 

Анализът на архитектурното образование се 
изготвя с водещ координатор арх. Петър 
Чавов и представя критичен и обективен 
поглед над състоянието на архитектурното 
образование в страната.

Концепция за 
структурна промяна
Проф. арх. Благовест Вълков 
разработва и публикува в списание 
"Архитектура" предложение за нов 
учебен план. Предлага се структурна 
промяна и създаване на студийна 
система в арх. образование.

Концепция за 
структурна промяна
Проф. арх. Благовест Вълков 
разработва и публикува в списание 
"Архитектура" предложение за нов 
учебен план. Предлага се структурна 
промяна и създаване на студийна 
система в арх. образование.

Мисията на 
университета
Създава се студентско движение за 
промяна на архитектурното образование 
в страната, наречено  "Мисията на 
университета". 

Движението публикува своето Обръщение  
във вестник "Арх&Арт борса", сп. 
"Архитектура и в. "Култура". Това довежда 
до серия статии и обществени дискусии 
по темата. 

Движението провежда серия от лекции и 
дискусии за състоянието на образова-
нието в Архитектурния факултет. Лекции 
четат: арх. Павел Попов, арх. Емил Попов, 
арх. Стефан Попов.

Мисията на 
университета
Създава се студентско движение за 
промяна на архитектурното образование 
в страната, наречено  "Мисията на 
университета". 

Движението публикува своето Обръщение  
във вестник "Арх&Арт борса", сп. 
"Архитектура и в. "Култура". Това довежда 
до серия статии и обществени дискусии 
по темата. 

Движението провежда серия от лекции и 
дискусии за състоянието на образова-
нието в Архитектурния факултет. Лекции 
четат: арх. Павел Попов, арх. Емил Попов, 
арх. Стефан Попов.

Поради тежките икономически 
условия в университета няма 
ефективно отопление.

Въпреки това студенти решават 
да работят свободно в залата на 
12-ти етаж.

Поради тежките икономически 
условия в университета няма 
ефективно отопление.

Въпреки това студенти решават 
да работят свободно в залата на 
12-ти етаж.

Ателие Серафимов
Създава се ново учебно студентско ателие с 
ръководител арх. Танко Серафимов. То включва 
студенти от IV и V курс и дипломанти.

В ателиетата не се работи единствено по 
дисциплината  "Дизайн за архитектурата". 
Студентите минават през всички проекти 
чрез интегриране по комплексен принцип.

Ателие Серафимов
Създава се ново учебно студентско ателие с 
ръководител арх. Танко Серафимов. То включва 
студенти от IV и V курс и дипломанти.

В ателиетата не се работи единствено по 
дисциплината  "Дизайн за архитектурата". 
Студентите минават през всички проекти 
чрез интегриране по комплексен принцип.

През декември се провежда дискусия 
в САБ на тема "Архитектурно 
образование - алтернативи".

През декември се провежда дискусия 
в САБ на тема "Архитектурно 
образование - алтернативи".

Технология на 
архитектурата
По инициатива на проф. арх. Жеко Тилев се 
създава преддипломна специализация в катедра 
„Сградостроителство“ по направление 
„Технология на архитектурата“.

Технология на 
архитектурата
По инициатива на проф. арх. Жеко Тилев се 
създава преддипломна специализация в катедра 
„Сградостроителство“ по направление 
„Технология на архитектурата“.

Първо издание на конкурса 
"Студент на годината" на 
УАСГ и САБ.

Първо издание на конкурса 
"Студент на годината" на 
УАСГ и САБ.

Лабораторията по автоматизирани 
способи в архитектурното проектиране 
(ЛАСАП) е утвърдена като самостоятелно 
структурно учебно-техническо звено в 
рамките на Архитектурния факултет.

Лабораторията по автоматизирани 
способи в архитектурното проектиране 
(ЛАСАП) е утвърдена като самостоятелно 
структурно учебно-техническо звено в 
рамките на Архитектурния факултет.

Ателие за извънкласна 
дейност 
Проф. арх. Благовест Вълков създава 
ателие, което се опитва да разработи 
образователна система за извънкласна 
дейност. То просъществува само един 
семестър.

Ателие за извънкласна 
дейност 
Проф. арх. Благовест Вълков създава 
ателие, което се опитва да разработи 
образователна система за извънкласна 
дейност. То просъществува само един 
семестър.

ТЕМПУС II
ВИАС участва в проекта ТЕМПУС II. Факултетът 
установява международно сътрудничествo с Ecole 
Nationale Superieure d`Architecture et de Paysage de 
Bordeaux (France) и Universita IUAV di Venezia (Italy). 
Проекът позволява обмен на преподаватели и 
студенти, както и закупуването на съвременно 
компютърно оборудване за нуждите на ЛАСАП.

ТЕМПУС II
ВИАС участва в проекта ТЕМПУС II. Факултетът 
установява международно сътрудничествo с Ecole 
Nationale Superieure d`Architecture et de Paysage de 
Bordeaux (France) и Universita IUAV di Venezia (Italy). 
Проекът позволява обмен на преподаватели и 
студенти, както и закупуването на съвременно 
компютърно оборудване за нуждите на ЛАСАП.

В сп. "Архитектура" и в. „Арх & Арт форум“ 
доц. Михаил Рилски (декан на Архитектурния 
факултет в УАСГ) отваря обществена 
дискусия за проекта за нов учебен план по 
архитектура и належащите проблеми.

В сп. "Архитектура" и в. „Арх & Арт форум“ 
доц. Михаил Рилски (декан на Архитектурния 
факултет в УАСГ) отваря обществена 
дискусия за проекта за нов учебен план по 
архитектура и належащите проблеми.

Интерарх '94
Провежда се дискусия за проблемите 
на архитектурното образование.

Интерарх '94
Провежда се дискусия за проблемите 
на архитектурното образование.

Архитектурен успех на  проф. арх. 
Владимир Роменски

Сградата на Българска въшнотърговска 
банка София е завършена.

Архитектурен успех на  проф. арх. 
Владимир Роменски

Сградата на Българска въшнотърговска 
банка София е завършена.

Доц. арх. Михаил Рилски 
е избран за нов декан.
Доц. арх. Михаил Рилски 
е избран за нов декан.

Денонощен достъп
Помещението под Аула Максима се 
отваря за свободна работа за студенти 
и е с денонощен достъп. Спира се 
достъпа на студенти в горните етажи 
на сградата по време на заверки.

Денонощен достъп
Помещението под Аула Максима се 
отваря за свободна работа за студенти 
и е с денонощен достъп. Спира се 
достъпа на студенти в горните етажи 
на сградата по време на заверки.

Интерарх '97
В рамките на биеналето се провежда 
тридневен международен форум - 
"Архитектурното образование на XXI век. 
Формирането на нов тип архитект". 

Като част от форума Интерарх '97 се 
провежда изложба със студентски 
проекти от България, САЩ и Русия.

Интерарх '97
В рамките на биеналето се провежда 
тридневен международен форум - 
"Архитектурното образование на XXI век. 
Формирането на нов тип архитект". 

Като част от форума Интерарх '97 се 
провежда изложба със студентски 
проекти от България, САЩ и Русия.

Арх. Танко Серафимов става новият 
председател на САБ. На общо 
събрание е взето решение САБ да 
съдейства за осигуряването на 
алтернативно образование.

Арх. Танко Серафимов става новият 
председател на САБ. На общо 
събрание е взето решение САБ да 
съдейства за осигуряването на 
алтернативно образование.

Проф. арх. Благовест Вълков отговаря за 
образователните въпроси на САБ. Прави се 
подписка с около 250 участници за откриване 
на нов архитектурен факултет в страната 
и се входира в министерството.

Министерството позволява създаването на 
новия факултет. Провеждат се разговори с 
Нов Български университет, Пловдивския и 
Варненския свободен университет.

В крайна сметка пробив се осъществява по 
линия на Варненския свободен университет. 
Взима се решение за започване на работа по 
разкриване на специалност "Архитектура" 
във Варна.

Проф. арх. Благовест Вълков отговаря за 
образователните въпроси на САБ. Прави се 
подписка с около 250 участници за откриване 
на нов архитектурен факултет в страната 
и се входира в министерството.

Министерството позволява създаването на 
новия факултет. Провеждат се разговори с 
Нов Български университет, Пловдивския и 
Варненския свободен университет.

В крайна сметка пробив се осъществява по 
линия на Варненския свободен университет. 
Взима се решение за започване на работа по 
разкриване на специалност "Архитектура" 
във Варна.

10 години ПАУСС
Ателието разработва "Система за автоматичен 
естествен контрол на качеството на 
архитектурното образование". Тя включва:

1. Водене на строга отчетност на присъствия и 
отсъствия на студентите от упражнения и лекции;
2. Избор от страна на студентите всеки семестър 
относно преподавателите, с които биха желали да 
работят по проектите си;
3. Избор от страна на преподавателите всеки 
семестър с кои от избралите ги студенти биха 
желали да работят;
4. Единни изложби на всички студентски проекти, 
подредени по тип, по групи (студиа) и по 
преподаватели в края на всеки семестър;
5. Единни анонимни оценки на всички проекти, 
представени на изложбата, от изявени архитекти, 
неучаствали в учебния процес, в края на всеки 
семестър.

10 години ПАУСС
Ателието разработва "Система за автоматичен 
естествен контрол на качеството на 
архитектурното образование". Тя включва:

1. Водене на строга отчетност на присъствия и 
отсъствия на студентите от упражнения и лекции;
2. Избор от страна на студентите всеки семестър 
относно преподавателите, с които биха желали да 
работят по проектите си;
3. Избор от страна на преподавателите всеки 
семестър с кои от избралите ги студенти биха 
желали да работят;
4. Единни изложби на всички студентски проекти, 
подредени по тип, по групи (студиа) и по 
преподаватели в края на всеки семестър;
5. Единни анонимни оценки на всички проекти, 
представени на изложбата, от изявени архитекти, 
неучаствали в учебния процес, в края на всеки 
семестър.

Края на ателиетата
На катедрен съвет на "Обществени сгради" 
се гласува против продължаване на работа 
на арх. Стефан Попов като пенсиониран 
професор. ПАУСС преустановява работа.

Края на ателиетата
На катедрен съвет на "Обществени сгради" 
се гласува против продължаване на работа 
на арх. Стефан Попов като пенсиониран 
професор. ПАУСС преустановява работа.

ВСУ Варна
Обучението по специалност "Архитектура" 
започва през учебната 2002/2003 г. с прием 
на 39 студенти във Варненския свободен 
университет.

Програмата е базирана на стари учебни 
програми. Преподавателският състав 
включва бивши и настоящи преподаватели 
от УАСГ.

ВСУ Варна
Обучението по специалност "Архитектура" 
започва през учебната 2002/2003 г. с прием 
на 39 студенти във Варненския свободен 
университет.

Програмата е базирана на стари учебни 
програми. Преподавателският състав 
включва бивши и настоящи преподаватели 
от УАСГ.

Държавни изисквания
Приета е новата Наредба за държавните 
изисквания за придобиване на висше образование 
по специалността „Архитектура".

Наредбата повелява две степени в архитек-
турното образование - магистър и доктор. 
Тя също регламентира минималния хорариум по 
групи изучвани дисциплини.

Държавни изисквания
Приета е новата Наредба за държавните 
изисквания за придобиване на висше образование 
по специалността „Архитектура".

Наредбата повелява две степени в архитек-
турното образование - магистър и доктор. 
Тя също регламентира минималния хорариум по 
групи изучвани дисциплини.

Нов архитектурен 
факултет във ВСУ
Създава се нов архитектурен факултет във ВСУ 
"Любен Каравелов". Той е съвместна инициатива на 
Висшето строително училище , Международната 
академия по архитектура, САБ, КАБ, Дружеството 
на архитектите урбанисти в България, както и на 
Инициативен комитет от изтъкнати български 
архитекти, имащи отношение към архитектур-
ното образование.

Нов архитектурен 
факултет във ВСУ
Създава се нов архитектурен факултет във ВСУ 
"Любен Каравелов". Той е съвместна инициатива на 
Висшето строително училище , Международната 
академия по архитектура, САБ, КАБ, Дружеството 
на архитектите урбанисти в България, както и на 
Инициативен комитет от изтъкнати български 
архитекти, имащи отношение към архитектур-
ното образование.

Увеличават се часовете по "Информационни 
технологии" с цел да се отговори на новите 
държавни изисквания за придобиване на 
степен в специалност „Архитектура" в УАСГ. 

Увеличават се часовете по "Информационни 
технологии" с цел да се отговори на новите 
държавни изисквания за придобиване на 
степен в специалност „Архитектура" в УАСГ. 

Арх. Рюе Нишизава (Sanaa) гостува 
на Червената къща.
Арх. Рюе Нишизава (Sanaa) гостува 
на Червената къща.

Строителен бум 
В резултат на строителния бум в 
цялата страна, специалност 
"Архитектура" в УАСГ става една от 
желаните и конкурентни специалности.

Строителен бум 
В резултат на строителния бум в 
цялата страна, специалност 
"Архитектура" в УАСГ става една от 
желаните и конкурентни специалности.

Лаборатория по Опазване
През есента на 2004 г. започва активна 
работа по проект “Нови технологии при 
обучението, опазването и популяризирането 
на културното наследство” с подкрепата на 
Фонда на Британския съвет за културното и 
природното наследство на Югоизточна 
Европа и Британски съвет, България.

Целта на проекта е създаването на 
Мултимедийна лаборатория за опазване на 
културното и природно наследство, която да 
разработва нови подходи за обучение в тази 
област и да усъвършенства дейността по 
опазване и популяризиране на наследството в 
България и в Югоизточна Европа.

Лабораторията е официално открита през 
месец март.

Лаборатория по Опазване
През есента на 2004 г. започва активна 
работа по проект “Нови технологии при 
обучението, опазването и популяризирането 
на културното наследство” с подкрепата на 
Фонда на Британския съвет за културното и 
природното наследство на Югоизточна 
Европа и Британски съвет, България.

Целта на проекта е създаването на 
Мултимедийна лаборатория за опазване на 
културното и природно наследство, която да 
разработва нови подходи за обучение в тази 
област и да усъвършенства дейността по 
опазване и популяризиране на наследството в 
България и в Югоизточна Европа.

Лабораторията е официално открита през 
месец март.

Международни 
студентски практики 
Започва провеждането на между-
народни студентски практики по 
"История на архитектурата" за II 
курс в чужбина. Първата практика 
се провежда в Гърция.

Международни 
студентски практики 
Започва провеждането на между-
народни студентски практики по 
"История на архитектурата" за II 
курс в чужбина. Първата практика 
се провежда в Гърция.

ЛАСАП се трансформира в 
Лаборатория по информационни 
технологии с координатор проф. 
д-р арх. Йордан Радев.

ЛАСАП се трансформира в 
Лаборатория по информационни 
технологии с координатор проф. 
д-р арх. Йордан Радев.

ECTS кредити
В УАСГ се приема система за 
трансфер на кредити (ECTS).

ECTS кредити
В УАСГ се приема система за 
трансфер на кредити (ECTS).

Специалност 
Урбанизъм 
В УАСГ е въведена специалност Урбанизъм. 
Тя е резултат от успешно приключил 
проект по програма Phare-TEMPUS с 
водещото участие на катедра 
„Градоустройство“ на Архитектурния 
факултет и с партньорството на 
университета Хериът Уот в Единбург, 
Великобритания и Университетски колеж в 
Дъблин, Ирландия.

Специалност 
Урбанизъм 
В УАСГ е въведена специалност Урбанизъм. 
Тя е резултат от успешно приключил 
проект по програма Phare-TEMPUS с 
водещото участие на катедра 
„Градоустройство“ на Архитектурния 
факултет и с партньорството на 
университета Хериът Уот в Единбург, 
Великобритания и Университетски колеж в 
Дъблин, Ирландия.

Приблизително половината 
студенти завършват 
своите дипломни работи с 
помощта на компютърен 
софтуер.

Приблизително половината 
студенти завършват 
своите дипломни работи с 
помощта на компютърен 
софтуер.

Еразъм
УАСГ влиза в програмата за 
международен обмен ЕРАЗЪМ.

Появяват се първи опити за 
въвеждане на Европейска 
система за трансфер на 
кредити (ECTS) в УАСГ.

Еразъм
УАСГ влиза в програмата за 
международен обмен ЕРАЗЪМ.

Появяват се първи опити за 
въвеждане на Европейска 
система за трансфер на 
кредити (ECTS) в УАСГ. Интерарх '00

Участват Юхани Паласмаа, Марио 
Бота, Тойо Ито, Ричард Ингланд и др.

Интерарх '00

Участват Юхани Паласмаа, Марио 
Бота, Тойо Ито, Ричард Ингланд и др.

Манифест 
През юни във в. "Култура" Томислав Душанов, 
член на "Мисията на университета", публикува 
манифест за грешното начало на новото 
архитектурно образование в страната.

Манифест 
През юни във в. "Култура" Томислав Душанов, 
член на "Мисията на университета", публикува 
манифест за грешното начало на новото 
архитектурно образование в страната.За нуждите на студентите 

се дава за свободно ползване 
и работа зала 508.

За нуждите на студентите 
се дава за свободно ползване 
и работа зала 508.

Създава се Студентски съвет.Създава се Студентски съвет.

МАА публикува декларация за 
архитектурното образование.
МАА публикува декларация за 
архитектурното образование.

Палатков лагер
След решението за спиране на дейността 
на ПАУСС, започват студентски протести, 
както и създаване на палатков лагер. 
Искането е за връщане на студио ПАУСС. 
До връщане на студиото не се стига.

Палатков лагер
След решението за спиране на дейността 
на ПАУСС, започват студентски протести, 
както и създаване на палатков лагер. 
Искането е за връщане на студио ПАУСС. 
До връщане на студиото не се стига.

МАА, начело със Стефан Попов (Директор 
обучителни програми към МАА), започва 
разговори с Висшето строително училище за 
създаване на архитектурен факултет там.

Постигнати са договорености относно 
методиката на обучение в бъдещия 
архитектурен факултет.

МАА, начело със Стефан Попов (Директор 
обучителни програми към МАА), започва 
разговори с Висшето строително училище за 
създаване на архитектурен факултет там.

Постигнати са договорености относно 
методиката на обучение в бъдещия 
архитектурен факултет.

УАСГ празнува 
60-годишен юбилей.
УАСГ празнува 
60-годишен юбилей.

Проф. Богдан Богданов започва работни срещи 
с проф. арх. Иван Никифоров и арх. Росица 
Никифорова за създаване на специалност 
архитектура в Нов български университет.

Проф. Богдан Богданов започва работни срещи 
с проф. арх. Иван Никифоров и арх. Росица 
Никифорова за създаване на специалност 
архитектура в Нов български университет.

Интерарх '03
Десето юбилейно издание.

Интерарх '03
Десето юбилейно издание.

Доц.арх. Недялко Бончев става декан 
на Архитектурния факултет към УАСГ.
Доц.арх. Недялко Бончев става декан 
на Архитектурния факултет към УАСГ.
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ДЕИДЕЛОГИЗАЦИЯНЕСБЪДНАЛИТЕ СЕ РЕФОРМИНОВА УСТОЙЧИВОСТ. НОВИТЕ АРХИТЕКТУРНИ ФАКУЛТЕТИ

XII-ти конгрес на БКП В САЩ IBM представя първият 
персонален компютър.

1300 години България
Честване на 1300-годишнината от 
основаването на българската държава.

Междувременно умира неговата основна 
организаторка - Людмила Живкова.

Декемврийски пленум на ЦК на БКП. 
Въвежда се фирмената система като 
механизъм за разбивне на междинни 
звена в икономиката.

Протест: 14 декември
Протест пред Народното събрание за 
свалянето на чл. 1 от Конституцията на НРБ

Учреден е Съюзът на 
демократичните сили (СДС).

Тодор Живков е свален от ръководните 
постове на държавата. Начело на 
партията застава Петър Младенов.

На 9 ноември 1989 г.  
пада Берлинската стена.

Масова изселническа вълна сред турското 
население на България (юни-август).

Учредено е Независимото 
сдружение "Екогласност".

Създава се Обществен комитет 
за екологична защита на град Русе.

От книжарниците е иззета 
книгата "Фашизъм" на Желю Желев.

Възродителен процес

Започва масовата смяна на имената на 
българските турци. Като реакция се 
провеждат бомбените атентати на 
железопътната гара в Пловдив и на 
паркинга на летище Варна.

Икономически проблеми

Рязко обезценяване на долара. 
Цената на петрола бележи спад от 60%. 
Българската икономика реализира 
огромни парични загуби.  Външният дълг 
на страната достига 4.1 млрд. щ.д.

Чернобил

През април се случва 
аварията в Чернобил.

По примера на СССР Юлският пленум на ЦК на БКП задава 
пересройка с акцент върху икономиката.

Горбочов критукува България поради обвързаността � със 
Запада, а външният дълг на страната достига 7.4 млрд. щ. д.

България постига споразумение за 
преструктуриране на външния дълг.

В резултат на вътрешнополитическите 
неуспехи на правителството през септември 
Любен Беров подава оставка. Президентът 
Желю Желев разпуска народното събрание.

Служебното правителство на Ренета Инджова 
успява да овладее и спре тенденцията на 
продължително обезценяване на лева и започва 
борба срещу организираната престъпност.

Финансовата и политическата стабилност в България 
водят до нарастване на чуждестранните инвестиции (над 
2 милиарда евро) и повишаване на кредитния ù рейтинг.

Задълбочават се проблемите в съдебната система.  
Отчита се високо ниво на престъпност и корупция.

Георги Първанов (БСП) печели 
втори президентски мандат.

Георги Първанов (БСП) печели 
президентските избори.

НДСВ печелят редовните 
парламентарни избори. 
Парламентът назначава 
коалиционното правителство 
на НДСВ и ДПС с премиер 
Симеон Сакскобургготски.  

Георги Първанов (БСП) печели 
президентските избори

Атаката от 11 септември.

Влиза в сила новият закон за 
устройство на територията 
(ЗУТ).

В САЩ започва Световната финансова криза (т.н. Голямата 
рецесия), като резултат от рязкото увеличение на дела на 
кредитополучателите, които не могат да изпълнят 
ипотечните си плащания.

Кризата на имотния пазар в Европейския 
съюз достига своята кулминация. 

Усилията за борба с организираната престъпност и 
корупцията остават недостатъчни. Недоверието на 
Европейския съюз към държавните институции се засилва. 
Спрени са европейски фондове за над 200 милиона евро.

ГЕРБ печелят редовните парламентарни избори. 
Парламентът назначава правителство на 
малцинството на ГЕРБ, подкрепено от Синята 
коалиция, РЗС и Атака. Министър-председател 
на страната става Бойко Борисов.

Росен Плевнелиев (ГЕРБ) 
печели президентските 
избори.

Дългова криза в еврозоната.

Кризата на имотния пазар достига България. 
Рязко свиване на имотния пазар в странатa.  

Пик на строителния бум в България 
от периода 2005 - 2008 г.

Темповете на икономически растеж в страната са над 6%, 
като особено бързо се развиват секторите на туризма и 
строителството.

България става член 
на Европейския съюз.

България става член на НАТО. Национална кръгла маса
Кръгла маса за политически 
консултации, проведена в България 
от 3-ти януари до 14-ти май.

Първи демократични избори 
след 9 септември 1944 г.
БСП печелят мнозинство във Великото 
народно събрание.

Летни демонстрации
Започват студентски стачки и граждански вълнения. 
В центъра на София е построен "Град на истината". 
Много университети са окупирани. Стига се до 
оставка на президента Петър Младенов.

"Луканова зима"
След мораториума върху плащанията по външния дълг 
България е в банкрут.През ноември се стига до негостиг 
на елементарни хранителни стоки. Има нови демострации 
и окупации на университети. Стига се до оставаката на 
министър-председателя Андрей Луканов.

Нова конституция 
Приета е Новата конституция от 
VII Велико народно събрание. България 
става парламентарна република.

Започва реституцията
През април се приема законът за преобразуването и 
приватизацията на държавни и общински предприятия.

През януари се провеждат преки президентски избори. 
Желю Желев (СДС) става първият демократично 
избран президент на България.

В знак на протест срещу политиката на 
президента Желю Желев, вицепрезидентът 
Блага Димитрова подава оставка.

Демократичната левица (БСП, БЗНС 
„Александър Стамболийски“ и ПК 
„Екогласност“) печели 43,5% от 
гласовете. Парламента назначава 
Правителството на Жан Виденов.

Народно събрание гласува решение 
Република България да подаде 
официално молба за пълноправно 
членство в Европейския съюз.

Петър Стоянов (ОДС) става 
президент на Република България.

Зърнена криза. Износът на зърно е либерали-
зиран, но се оказва, че е изнесено повече от 
допустимото. Хлябът започва да не достига.

Хиперинфлация. Българският 
лев започва да се обезценява.

„Виденова зима“
Масовите протестни шествия в 
София в началото на годината  
прерастват в размирици и щурм на 
сградата на Народното събрание. 
Правителството на Жан Виденов 
подава оставка.

На последвалите парламентарни избори 
ОДС печели абсолютно мнозинство. 
Парламентът назначава 
правителството на Иван Костов.

Правителството на Иван Костов стабилизира 
финансовата система. Провежда реформи в 
различни държавни сектори, както и мащабна, 
повсеместна и спорна приватизация. Поставя 
се началото на период на устойчив 
икономически растеж.

България получава покана 
да започне преговори за 
присъединяване към 
Европейския съюз.

Правителството решава да предостави въздушното 
пространство на България на авиацията на НАТО за 
удари срещу  република Югославия. Същевременно не 
допуска бежанци от конфликта в Косово да получат 
убежище в България.

През юли влиза в сила Закон за валутния 
борд , който фиксира българския лев към 
германската марка в съотношение 1 
марка = 1000 неденоминирани лева.

Започва да функционира Google.

Правителството на Жан Виденов въвежда 
и модифицира формата на централно 
планиране с цел съживяване на държавните 
предприятия.

Междувременно се осъществява политика 
на масова приватизация чрез бонове.

Влиза в сила новата Наредба 
№5 за правила и норми по 
териториално и селищно 
устройство.

В края на годината правителството на Филип 
Димитров пада след вот на недоверие в парламента.

То е наследено от правителството на Любен Беров, 
подкрепено от БСП и ДПС.

През януари България първа признава суверенитета на 
четирите бивши югославски републики: Република 
Македония, Словения, Хърватия и Босна и Херцеговина. 
През май същата година България е приета за член на 
Съвета на Европа.

Разпад на СССР 
Съюза на съветските 
социалистически републики 
окончателно се разпада.

World Wide Web става 
публична услуга.

На изборите за XXXVI народно 
събрание и за местно управление 
победител е СДС.

Заповед на МОН 
/ДВ, бр. 82 от 1989 г/. Заповедта гласи: да се проведат избори 
за нови ръководни органи на висшите учебни заведения, 
факултетите и катедрите.

Мандатът на досегашните ръководни органи на висшите 
учебни заведения, факултетите и катедрите се прекратява в 
седемдневен срок след избора на новите ръководни органи.

Реформата от '80
През юли ЦК на БКП провежда пленум по образованието, 
който отново признава сферата като приоритетна и 
извежда образователната система на челна позиция през 
периода на строителство на зрелия социализъм.

Призивът е за реформа, като водещото изискване, което се 
поставя, е времето, прекарано в учебните заведения да бъде 
период на пълноценно съществуване, а младите да бъдат 
превърнати в активен участник на обучението.

Тези идеи са повлияни от изказванията на Людлима Живкова. 
Реформата се обръща към индивида и индивидуалността.

Постановление №8 
Обнародвано е постановление №8 на Мин. съвет от 22 март 1983 г. 
Утвърдена е нова номенклатура на професионалните направления и 
на специалностите на висшето образование.

APPANET започва 
разработването на Internet.

Общонационална програма за 
образователното дело
Министерството на народната просвета излиза с нова 
общонационална програма за развитието на образователното 
дело в Народна република България. В нея са залегнали почти 
същите цели и задачи, които стоят и в програмата от 1980 г.

Наредба №3 на МНП 
Издадена е наредба №3 на Министерство на Народната 
просвета zа реализацията на професионалната 
специализация на учащите се в трета степен.

Пакет документи от СВО 
Пакет от документи за по-натъшно развитие 
и преустройство на висшето образование.

Започва да функционира Националният информационен 
център за академична равнопоставеност и мобилност, 
като България се присъединява към ENIC (Европейската 
мрежа от информационни центрове) и CEEPUS 
(Централноевропейска програма за академичен обмен).

Започва въвеждането на 
Болонския процес в България. 

 Приет е Законът за камарите на 
архитектите и инженерите в 
инвестиционното проектиране.

Изменение в Закона за висшето 
образование от 2004 г.

В страната се въвежда Европейска система за 
трансфер на кредити (ECTS).

Въвеждане на европейското 
приложение към дипломата.

В България влиза в сила "Директива 
2005/36/ЕО на Европейския парламент" 
относно признаването на 
професионалните квалификации.

Закон за научните степени и Закон за 
академичния състав

Запазват се двете научни степени: доктор и 
доктор на науките. Въвеждат се три типа 
научни титли: асистент, доцент и професор.

Университетите получават автономия при 
развитието на академичните си състави. 
Висшата атестационна комисия (ВАК) е 
преустановена.

Създава се Българска рейтингова 
система на университетите (BURS).

Изменение в Закона за висшето 
образование от 2007 г.

Създава се Съвет на настоятелите 
към всеки университет.

МОН започва работа по изграждане 
на Национална квалификационна 
рамка (NQK), в контекста на 
Квалификационната рамка на ЕПВО.

Законът за академична автономия на 
висшите учебни заведения
Премахва политическите структури, елиминира изискванията 
за политическа лоялност на академичен съвет. Осигурява 
представителство на студентите в академичен съвет. 
Осигурява институционална и финансова автономия на всеки ВУЗ.

Законът „Панев“
През декември 36-ото Народно събрание 
приема т.нар. „Закон Панев“ за лустрация 
в системата на висшето образование. 

Закон за Висшето образование от 1995 г.
Въвеждат се три нови механизма: 1. Единни държавни изисквания; 
2. Държавен регистър на специалностите по образователно-квалификационни 
степени; 3. Национална агенция за оценяване и акредитация;

Законът трябва да гарантира качествено висше образование в страната, но 
също така ограничава свободата на ВУЗ-овете, особено при окриването на 
нови специалности и при промяната на съществуващи учебни планове.

ТЕМПУС II  - втора фаза 
на проекта (1994-1998 г.)

Законът „Панев“ 
е отменен.

Създава се Националната агенция 
за оценяване и акредитация (НАОА).

Изменения на Закона за висшето 
образование от 1999 г.

Премахва се безплатното обучение. 
Въвежда се правило за минимален 
брой на академичния състав и 
хабилитираните лица. Легализара 
се Съвета на ректорите. 
Въвеждат се механизми за 
вътрешно оценяване на учебните 
стандарти и академичен състав.

Декларация от Сорбоната
През 1999 г. министрите на образованието на 29 
европейски държави, вкл. и България, подписват т.нар. 
“Болонски протокол“. 

Сред целите са: система със съпоставими 
образователни степени; въвеждане на система с два 
цикъла - студентски и следдипломен; въвеждане на 
Европейска система за трансфер на кредити (ECTS); 
повишаване на мобилността и сътрудничеството.

Присъединяване на 
България към програма 
Еразъм и програма 
СОКРАТ 
(програма за дейстивие 
в сферата на образова-
нието на Европейската 
общност).

Поправка в Закона за висшето образование
Основната функция на тази поправка е да установи легитим-
ността на студентските представители пред ръководствата на 
университетите и пред Министерството на образованието. По 
този начин съществуващите до този момент студентски 
организации престават да бъдат партньор на институциите – 
тяхното място е заето от Студентските съвети.

Присъединяване към ТЕМПУС 
България се присъединява към програмата ТЕМПУС 
(Транс-Европейска схема за университетска 
мобилност). Първата фаза на проекта (ТЕМПУС I) 
се осъществява в периода 1990-1994 г.

Присъединяване към ТЕМПУС 
България се присъединява към програмата ТЕМПУС 
(Транс-Европейска схема за университетска 
мобилност). Първата фаза на проекта (ТЕМПУС I) 
се осъществява в периода 1990-1994 г.

Разпоредбите на закона се отнасят до ръководствата и 
академичните, факултетните и научните съвети на висшите 
училища, до ръководствата и научните съвети на научните звена 
в системата на БАН, както и до ръководствата и научните 
съвети на всички научни организации, извън упоменатите. 

Разпоредбите на закона се отнасят до ръководствата и 
академичните, факултетните и научните съвети на висшите 
училища, до ръководствата и научните съвети на научните звена 
в системата на БАН, както и до ръководствата и научните 
съвети на всички научни организации, извън упоменатите. 
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